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O budżecie na 2023 rok mówi Skarbnik 
Gminy – Justyna Antecka-Klimek

Wstępne słowo Wójta Gminy Nowa Sól

1. Czy był to trudny 
budżet do przygotowa-
nia?

Wybuch wojny na Ukra-
inie znacząco zmienił 
perspektywę gospodarki 
finansowej. Wzrost nie-
pewności oraz wzrost cen 
spowodował, że przygo-
towanie projektu budżetu 
zaspokającego potrzeby 
wszystkich stało się bardzo 
trudnym wyzwaniem. 

2. Ale mimo tego jest 
Pani zadowolona z efektu 
końcowego?

Przez miesiąc czasu ra-
zem z Panią Wójt praco-
wałyśmy, aby osiągnął taki 
kształt jak g.o dziś Państwo 
widzicie. Już nie pamiętam 

ile raz prosiłam Panią Wójt 
o „przystopowanie” inwe-
stycji. Jest to bardzo trudny 
okres, planowanie w takich 
czasach to jak wróżenie 
z fusów. Dziś mamy taki 
budżet, a jutro być może 
będzie konieczność jego 
zmiany, ale mimo tego 
jestem zadowolona. Uwa-
żam, że finansowo jest to 
najlepszy budżet jaki udało 
nam się zaprojektować. 

3. Wspomniała Pani, że 
trzeba było „ stopować” 
Wójt. Dlaczego?

Jak wszyscy wiemy, 
Pani Wójt słynie z budże-
tów obfitych w inwestycje. 
Niejednokrotnie stanowiły 
one połowę planowanych 

wydatków ogółem. Jak 
podliczyłam okres tych 8 
lat, to jest ponad 100 mln zł 
inwestycji w gminie Nowa 
Sól. Naprawdę ta kwota 
robi wrażenie, a jeszcze 
większe inwestycje są wi-
dziane w terenie. 

4. A czy brakuje inwe-
stycji na rok 2023?

Oczywiście, że nie! Pro-
jekt budżetu zakłada ponad 
12 mln inwestycji. Myślę, 
że w tak trudnych czasach 
to jest bardzo imponująca 
wartość. 

5. Co Panią satysfak-
cjonuje jako Skarbnika 
najbardziej? Oczywiście 
mówimy o projekcie bu-

Szanowni Państwo! 
Przed nami realizacja 
ósmego budżetu. Każdy 
z nich miał i będzie mieć 
dalej dwie cechy wspólne 
– duże plany inwestycyjne 
i mniejsze, ale realizowane 
w większości miejscowo-
ści naszej gminy. Łączna 
wartość inwestycji przez te 
lata wyniosła ok. 100 mln 
zł. Ponadto został stwo-
rzony wokół naszej gmi-
ny bardzo ważny klimat 
rozwojowo-inwestycyjny. 
Mam na myśli tu nie tylko 
nasze inwestycje, ale też 
te, do których nie musimy 
nic dokładać, albo dokłada-
my do nich tylko w części. 
Przykładem inwestycji ze-
wnętrznych są chociażby 
zabezpieczenia przeciwpo-
wodziowe w Kiełczu czy 
Lubieszowie, inwestycje 
na drogach wojewódzkich 
– w tym roku droga nr 
292, wydatek ZDW rzędu 
3 mln zł, a kilka lat temu 
połączenie w Przyboro-
wie, Lipinach i Wrociszo-
wie – ponad 20 mln zł. Za 
chwilę ruszy kolejna waż-
na inwestycja Marszałka 

Województwa Lubuskie-
go, która będzie przebiegać 
również przez naszą gmi-
nę i co ważne, rozwiąże 
problem skrzyżowania od 
strony Starej Wsi – ostatni 
etap budowy obwodnicy 
Nowej Soli. Jeśli wszystko 
pójdzie po naszej myśli, 
to ruszy również budowa 
kolejnej ścieżki rowerowe, 
tym razem łączącej Bytom 
Odrzański z Kiełczem, 
Starą Wsią i mostem na 
rzece Odrze. Już jestem po 
rozmowie z Panią Starostą 
i wspólnej deklaracji zaan-
gażowania w tej kwestii. W 
dużym stopniu korzystamy 
też z pieniędzy rządowych 
i unijnych. Aplikujemy 
praktycznie do wszystkich 
konkursów i w dużej części 
z pozytywnym wynikiem. 
W naszej gminie powstaje 
coraz więcej obiektów han-
dlowych i usługowych, jest 
też coraz większe zaintere-
sowanie na lokalizację za-
kładów. Obecnie na ternie 
gminy buduje się kilkaset 
domów jednorodzinnych, 
co też jest dla nas nie lada 
wyzwaniem. Tu poja-

wia się kwestia przyłącza 
wody, budowy kolejnych 
dróg, sieci ścieżek rowero-
wych itp.  

Jeszcze dekadę temu we 
wszelkich wiarygodnych 
rankingach wypadaliśmy 
słabo, albo bardzo słabo 
. A o naszej gminie mó-
wiono ciągle, że jest bied-
na. Natomiast z ust tych, 
co nią zarządzali, można 
było usłyszeć, że nie ma 
pieniędzy. Choć wówczas 
była już do dyspozycji cała 
perspektywa UE z lat 2007-
2014, a wcześniej pienią-
dze przedakcesyjne. Często 
zadaję sobie pytanie, czy 
warto tak mocno walczyć o 
każdy cel? Ano Szanowni 
Państwo warto i żeby było 
jasne, nie jest to kwestia 
dobrej samooceny czy sa-
mozachwytu. W 2022roku 
ukazało się wiele nieza-
leżnych i obiektywnych 
rankingów. Pozwolę sobie 
przytoczyć kilka z nich:

1. W rankingu docho-
dów na mieszkańca opu-
blikowanym kilka tygodni 
temu jesteśmy na pierw-
szym miejscu w powiecie 

dżetu na 2023 rok.
Udało nam się przygo-

tować projekt budżetu, 
który dostał pozytywną 
opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Wartość 
wydatków bieżących nie 
przekracza dochodów 
bieżących budżetu. Pla-
nowany budżet zakłada 
nadwyżkę budżetu, nie 
planujemy zaciągać długo-
letnich zobowiązań kredy-
towych, mamy inwestycje 
na ponad 12 mln zł. Panie 
Redaktorze jest to nasz 8 
projekt budżetu i proszę mi 
wierzyć, praca nad nim nie 
należała do łatwych. Nie 
pamiętam roku, a pracuję 
w samorządzie już 17 lat, 
żeby tyle przepisów zmie-

niało się z dnia na dzień. 
Dlatego tym bardziej je-
stem usatysfakcjonowana 
kształtem projektu budżetu 
na 2023 rok. 

Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał: 
Robert Kobus.

nowosolskim, co u innych 
wywołało  konsternację i 
zaskoczenie. Tak drodzy, 
Państwo, mamy najwięk-
szy w powiecie dochód bu-
dżetowy przypadający na 
mieszkańca.

2. Mamy jedne z najniż-
szych podatków! Proszę 
sobie wyobrazić, że poda-
tek od działalności gospo-
darczej mamy najniższy w 
województwie lubuskim! 
Wszędzie ta pozycja jest 
wyższa nawet o 45%.

3. Ukazał się jeszcze je-
den ranking, który utwier-
dza mnie, że idziemy wła-
ściwą drogą. Mianowicie 
wskaźnik demograficzny 
gmin województwa lubu-
skiego. Gmina Nowa Sól 
na 82 lubuskie gminy zaj-
muje 6 miejsce jeśli chodzi 
o wzrost liczb ludności w 
lubuskim i 1 miejsce w 
powiecie nowosolskim. To 
pokazuje, że ludzie, miesz-
kańcy są największą war-
tością tej gminy. Wzrost 
ludności przez ostatnie 10 
lat jest na poziomie 6,5%. 
Dla porównania 63 gminy 
lubuskie mają mniej miesz- (ciąg dalszy na stronie 3.)

kańców niż 10 lat temu. 
O tych rzeczach nie prze-

czytacie w tubie propagan-
dowej, która o nas pisze 
albo w cale albo źle. Te 
dane ukazują dwie rzeczy, 
że droga, którą obraliśmy 8 
lat temu, jest drogą słuszną. 
To droga oznaczona wielką 
ilością inwestycji, droga 
współpracy z jednostkami 
i instytucjami samorzą-
dowymi i rządowymi. To 
przede wszystkim ciężka 
praca na rzecz naszych 
mieszkańców. W tej nieła-
twej drodze nie omijamy 
tematów trudnych. Niekie-
dy potykamy się, ale nie 
potyka się tylko ten, kto nic 
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Inwestycje i minione wydarzenia, 
czyli podsumowanie 2022 roku w pigułce

AKCJE SPOŁECZNE I PROGRAMY
 - świąteczne paczki dla najbardziej potrze-

bujących
 - zbiórki darów dla uchodźców z Ukrainy
 - remont pomieszczeń świetlicy w Lubie-

szowie dla uchodźców
 - pozyskanie dofinansowania z Programu 

Senior + na działalność klubu w Nowym 
Żabnie

 - wsparcie Zielonego Gospodarstwa Opie-
kuńczego w Nowym Żabnie

 - przyznanie dotacji dla organizacji poza-
rządowych

 - typendia wójta dla najbardziej uzdolnio-
nych uczniów w gminie

 - akcja „Miś dla maluszka” – witamy no-
wych mieszkańców

 - wizytacje w domach seniorów, którzy 
ukończyli 90. rok życia

 - przystąpienie do programu Asystent Oso-
bisty Osoby Niepełnosprawnej

 - przystąpienie do programu Czyste Powie-
trze

 - pozyskanie dotacji na usuwanie azbestu z 
terenu gminy Nowa Sól

CMENTARZE I OBIEKTY SAKRALNE
 - powstanie punktu zniczowego na cmen-

tarzu w Nowym Żabnie
 - budowa ogrodzenia cmentarza w Stanach
 - nowe kontenery na cmentarzach
 - nowe studnie na cmentarzach w Lubięci-

nie i Starym Stawie
 - dotacja na remont organów w kościele w 

Rudnie
 - dotacja na remont kościoła w Lubięcinie

BUDOWA I REMONTY OBIEKTÓW
 - remont wnętrza remizy OSP Lubięcin 
 - remont elewacji remizy OSP Przyborów
 - remont ściany szczytowej świetlicy w Dą-

brownie
 - remont świetlicy w Rudnie
 - remont świetlicy w Lubięcinie
 - remont poddasza świetlicy w Kiełczu
 - kontynuacja remontów wnętrz świetlicy 

w Kiełczu
 - kontynuacja budowy świetlicy we Wroci-

szowie
 - remont dachu świetlicy w Stanach
 - wymiana obróbki blacharskiej na budyn-

ku świetlicy w Lipinach
 - rewitalizacja koźlaka w Lubięcinie

EDUKACJA
 - dokumentacja na budowę sali gimna-

stycznej w Przyborowie
 - dokumentacja i wybór wykonawcy na bu-

dowę sali gimnastycznej w Lubieszowie
 - remont elewacji szkoły w Lubięcinie
 - zakup laptopów dla mieszkańców w ra-

mach grantu PPGR
 - dotacja na zakup książek dla dzieci w 

szkole w Lubieszowie
 - pozyskanie dofinansowania na budowę 

przedszkola i żłobka w Lubięcinie

MINIONE WYDARZENIA
 - Walentynki w Ciepielowie
 - Bieg Tropem Wilczym w Lubieszowie
 - Jarmark i koncert wielkanocny w Lubięcinie
 - Majówkowy Rajd Rowerowy
 - współorganizacja Lubuskiego Święta Ro-

weru / przystanki w Stanach i Ciepielowie
 - Spotkanie z Piosenką Biesiadną i Ludową 

połączone z Dniem Dziecka w Lubięcinie
 - Święto Gminy Nowa Sól w Przyborowie
 - Festyn Rodzinny w Ciepielowie
 - Piknik Zdrowia w Lubięcinie
 - Piknik Lotniczy w Dąbrownie
 - Festyn Sportowy w Kiełczu
 - Dożynki w Lubięcinie
 - 760 -lecie Rudna
 - Gminne Dni Seniora w Rudnie, Kiełczu, 

Przyborowie, Lipinach, Lubięcinie i Lubie-
szowie

 - Złote Gody w Rudnie
 - Wigilia Gminna w Lubięcinie

PLACE ZABAW
 - modernizacja boiska w Kiełczu, Nowym 

Żabnie, 
 - budowa placu zabaw w Rudnie, Jeziornej i 

Okopcu
 - rozbudowa terenu rekreacyjnego w Chełmku
 - budowa sadu ekologicznego w Lipinach
 - nowa altana w Lelechowie
 - pozyskanie dofinansowania na budowę bo-

iska wielofunkcyjnego w Ciepielowie

INFRASTRUKTURA DROGOWA 
 - remont 4 dróg wewnętrznych w Lipinach
 - ścieżka rowerowa do Nowego Żabna i 

Lipin
 - projekt na budowę drogi na Osiedlu Gra-

fitowym w Lubieszowie i ul. Ogrodowej 
w Rudnie

 - przebudowa ul. Zielonej w Kiełczu
 - remont ul. Nad Stawem w Nowym Żab-

nie
 - remont drogi do ścieżki rowerowej w Lu-

bięcinie
 - remont dwóch dróg w Lubieszowie
 - montaż nowych lamp przy drodze w Lu-

bieszowie
 - budowa drogi w Stanach 

POPRAWA ESTETYKI 
I FUNKCJONALNOŚCI 
MIEJSCOWOŚCI

 - nasadzenia skwerków i poboczy dróg w 
Przyborowie

 - zagospodarowanie skwerku w Lipinach
 - prace konserwacyjne przy dawnym wiaduk-

cie między Stanami a Lipinami
 - zakup sprzętu dla Gminnej Spółki Wodnej
 - zakup 125 ton piasku na gminne plaże
 - zakup serc pomocy dla Stanów, Starej Wsi, 

Starego Stawu i m. Dąbrowno-Okopiec
 - powstanie tablic pamiątkowych w Przybo-

rowie, Stanach i w Nowym Żabnie

(ciąg dalszy ze strony 2)

nie robi. Myślę, że bardzo 
sprawnie wykorzystujemy 
potencjał tej gminy, czyli 
jej położenie, otaczające 
możliwości i infrastruktu-
rę, ta otoczka wzmacnia 
naszą siłę. Te wszystkie 
możliwości w połączeniu 
z ciężką pracą dają nama-
calne efekty. Obecna sy-
tuacja to zasługa organu 
wykonawczego naszych 

jednostek urzędu i rów-
nież  rady. Zawsze mogłam 
liczyć na  większość w ra-
dzie. Ta większość potrafiła 
wziąć odpowiedzialność, 
często za trudne decyzje 
budżetowe. Dziś nadeszły 
naprawdę niełatwe czasy 
- zapowiadany realny spa-
dek wartości dochodów 
gmin, wzrost wszystkich 
kosztów, począwszy od 
obsługi kredytów, skoń-
czywszy na edukacji czy 

rachunkach za prąd. Do 
tego dochodzi niepewność 
jutra. Jednak nasze plany 
budżetowe wciąż pozosta-
ją bardzo ambitne i realne. 
Wobec wyzwań, które na 
nas czekają, zdecydowali-
śmy się na budowę infra-
struktury żłobkowej, spor-
towej, a przede wszystkim 
rekreacyjnej i wypoczyn-
kowej, ciągle inwestujemy 
w infrastrukturę technicz-
ną. Zastanawiamy się rów-

nież nad poprawą obsługi 
naszych mieszkańców i 
tu też są pewne pomysły. 
Czekam na rozstrzygnięcie 
kolejnych 7 projektów, w 
tym też drogowych. Jeśli 
nasze plany się spełnią, to 
w przyszłym roku roz-
poczniemy wykonanie 10 
nowych inwestycji. Tak nie 
było nigdy!

Na koniec, wszystkim, 
którym rozwój naszej 
gminy przeszkadza, życzę 

dużo zdrowia i tego, aby 
w końcu przestali szkodzić 
tym, którym na niej zale-
ży. Zwracam się również 
z apelem do radnych, aby 
podejmowali decyzje nie 
tylko przez pryzmat swoich 
miejscowości, ale przede 
wszystkim przez pryzmat 
całej gminy. Jeśli coś jest 
niezałatwione lub niewy-
budowane, to jest tylko 
kwestia czasu, a nie tego 
czy w ogóle to zrobimy.
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8 grudnia 2022 r. miało 
miejsce oficjalne otwar-
cie długo wyczekiwanej 
przez mieszkańców in-
westycji - przebudowy 
drogi - ulicy Zielonej w 
Kiełczu. W niecodzien-
nym, aczkolwiek czę-
stym wydarzeniu w gmi-
nie wiejskiej Nowa Sól 
wzięli udział: Zastępca 
Dyrektora Departamen-
tu Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 
UMWL Andrzej Gem-
bara, Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, Radna 
Gminy Nowa Sól Joanna 
Kieliszczyk-Grela, Sołtys 
Kiełcza Alfreda Stroka, 
wykonawca – właściciel 
firmy Marco Marek Be-
reś, projektant Andrzej 
Szewczyk, pracownicy 
Urzędu Gminy oraz naj-
ważniejsi goście, czyli 
mieszkańcy. 

- Dziękuję wykonawcy, 
dziękuję projektantowi, 
dziękuję urzędowi mar-
szałkowskiemu i życzyła-
bym sobie więcej wsparć 
ze środków zewnętrz-
nych. Bardzo się cieszę 
z realizacji tej inwestycji. 
Na wiosnę przybędą jesz-
cze nasadzenia w przy-

gotowanych do tego celu 
miejscach. Chciałabym 
wspomnieć o naszej Pani 
Asi Greli, która dopięła 
swego wiercąc mi dziurę 
w brzuchu o ulicę Zielo-
ną. Jako Radna zawsze 
mnie wspiera przy inwe-
stycjach, nie tylko tych 
realizowanych w Kiełczu. 
Dziękuję! – mówiła wójt 
Izabela Bojko.

Następnie z krótkim 
przemówieniem wystą-
pił Zastępca Dyrektora 
Departamentu Progra-
mów Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, Pan Andrzej 
Gembara: 

- Dziękuję za zaprosze-
nie od Pani Wójt. Jestem 
tu w imieniu wicemar-
szałka Pana Stanisława 
Tomczyszyna i cieszę 
się, że mogę u was go-
ścić. W sumie nigdy tej 
miejscowości nie znałem, 
gdyż pochodzę z zupełnie 
innych rejonów. Przed 
przyjazdem sprawdziłem 
ile wasza gmina pozy-
skała środków, ile złoży-
ła projektów w ramach 
obecnego PROW-u. 3 
projekty zostały złożone 
i 3 umowy podpisane. 
Wcześniej, w 2016 roku 

łam bardzo podzięko-
wać, jesteśmy szczęśliwi. 
Pamięta Pani wójt jakie 
tu były dziury? Jaka tu 
była makabra? A teraz 
jest przepięknie! Czeka-
my teraz na remont ulicy 
Nowej. – mówiła sołtys, 
Pani Alfreda Stroka.

- Spotykamy się prak-
tycznie co roku. Zawsze 
są to miłe zakończenia 
udanych inwestycji. Gmi-
na Nowa Sól jest bardzo 
duża obszarowo i za każ-
dym razem spotykamy 

Ulica Zielona przed przebudową i po przebudowie

Wstęgę przecinali: przedstawiciele mieszkańców, 
przedstawiciel urzędu marszałkowskiego, władze 
gminy, wykonawca i projektant Pamiątkowe zdjęcie z mieszkańcami Kiełcza

Piosenka na otwarcie ulicy Zielonej
Już Zielona jest zrobiona, można jeździć gładko
Czekaliśmy na nią długo - osiem lat z dokładką.

Pani Wójt się postarała, kasę załatwiła.
I Marszałek sypnął groszem – udręka się skończyła.

Koniec z błotem, kałużami, damy na obcasach,
I mieszkańcy tak się cieszą, dobrze żyć w tych czasach.

Teraz wszyscy nam zazdroszczą, umieliśmy ruszyć głową.
Wkrótce czas już Pani Wójt – na ulicę Nową.

I bociany zaklekocą zaraz po przylocie:
„Co się dzieje, co za zmiany, brak śladu po błocie.”.
Bocianięta też zakrzykną, mając w dziobach dytka:
”A mówiłeś przecież tato, że Zielona brzydka!!!”.

Autor: Adela Czajkowska, mieszkanka Kiełcza

Zielona otwarta! była podpisana umowa na 
4 drogi w Kiełczu na ok. 
1,5 km i w Starym Stawie 
na również ok. 1,5 km. 
Gratuluję Państwu inwe-
stycji! Gratuluję Gminie, 
że składa tyle wniosków. 
Gratuluję mieszkańcom 
bezpiecznej drogi, kom-
fortowych warunków do 
jazdy i życzę udanego 
użytkowania!

- Obecność mieszkań-
ców świadczy tylko o 
tym, że ta inwestycja była 
bardzo potrzebna. Ta dro-
ga jest drogą strategiczną. 
Nowe chodniki z pewno-
ścią docenią ludzie starsi. 
Droga prowadzi w stronę 
kościoła, w stronę sklepu, 
w stronę przystanku auto-
busowego. – dodała Rad-
na Gminy Nowa Sól, Pani 
Joanna Kieliszczyk-Gre-
la. Otwarciu towarzyszył 
także występ mieszkanki 
ul. Zielonej. - Pani wójt 
przypisała mi rolę Maryli 
Rodowicz, więc przygo-
towałam się również na tę 
okazję – powiedziała Pani 
Adela Czajkowska, która 
następnie zaśpiewała pio-
senkę, specjalnie przygo-
towaną na tę okazję.

- Ja jako Sołtys i miesz-
kaniec tej wioski chcia-

się na otwarciu drogi w 
innym miejscu. Ta dro-
ga, na której stoimy, to 
efekt długofalowej poli-
tyki gminy, bo gdybyśmy 
nie wybudowali wcze-
śniejszej infrastruktury, 
poprzednich dróg, to ta 
inwestycja nie miała-
by szans na realizację w 
takiej formie jak teraz. 
Poprzednia, ogromna in-
westycja dała nam moż-
liwość włączenia się do 
odwodnienia bez żadnego 
problemu. Także Kiełcz 
jest obsłużony komplek-
sowo, a woda stoi tylko 
na drodze powiatowej. 
– mówił projektant, Pan 
Andrzej Szewczyk. 

Inwestycja kosztowała 
blisko 1,2 mln zł, z cze-
go dofinansowanie w ra-
mach PROW 2014-2020 
wyniosło 735.168,00 zł. 
Całkowitą przebudową 
została objęta jezdnia, 
zjazdy do posesji, chod-
niki i kanalizacja desz-
czowa.
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Gmina wzbogaciła się o dwa nowe place zabaw
Okopiec i Jeziorna to kolejne miejscowości, które zyskały miejsca, gdzie naj-
młodsi mieszkańcy będą mogli aktywnie spędzić czas. Gmina Nowa Sól na oba 
place zabaw pozyskała dotacje, z dwóch różnych źródeł!

Bezpieczny, nowocze-
sny i ogólnodostępny – taki 
jest plac, który powstaje w 
Okopcu, tuż za terenem 
rekreacyjnym. Co tam znaj-
dziemy? Do dyspozycji 
dzieci i młodzieży oddane 
zostały m.in. pajęczyna do 
wspinania, dwa rodzaje 
huśtawek, karuzela, tram-
polina, a także koparka 
i wóz strażacki! Całości 
dopełniła tzw. mała archi-
tektura, czyli ławki i kosze 
na śmieci. To jednak nie 
wszystko, teren uatrakcyj-
niły ścieżki mineralne i 
wiata rekreacyjna.

- Okopiec i Dąbrowno 
to niewielkie miejscowo-
ści, ale nie przeszkadza to 
gminie, by realizować w 
nich inwestycje. Mamy 
w Dąbrownie plac zabaw 
i siłownię napowietrzną, 
ostatnio została wyremon-
towana ściana szczytowa 
świetlicy, a dwa lata temu, 
za prawie milion złotych, 
została przebudowana dro-
ga gminna biegnąca wzdłuż 
miejscowości. Od jakiegoś 

czasu kształtów nabiera 
też teren rekreacyjny w 
Okopcu, a teraz będziemy 
mieli również plac zabaw 
z prawdziwego zdarzenia 
– wylicza pani sołtys Nata-
lia Majewska. – To świad-
czy tylko o tym, że pani 
wójt w każdym budżecie 
uwzględnia nasze potrzeby, 
za każdym razem dokła-
dając do naszych wiosek 
nową cegiełkę. Z tej inwe-
stycji najbardziej zadowo-
lone są dzieci, ale rodzice 
również będą spokojniejsi, 
wiedząc, że ich maluchy 
spędzają czas na bezpiecz-
nym terenie – dodaje. Pani 
sołtys żartuje, że od teraz 
dzieci będą integrować się, 
korzystając na przemian z 
placów zabaw w Okopcu 
i Dąbrownie. - Dziękuję w 
imieniu swoim i mieszkań-
ców! – dodaje sołtysowa. 

„Budowa placu zabaw 
w miejscowości Okopiec” 
została wsparta pomocą 
finansową z Urzędu Mar-
szałkowskiego Wojewódz-
twa Lubuskiego, w formie 

dotacji celowej na dofinan-
sowanie realizacji zadań w 
ramach Programu Inwesty-
cyjnego pn. „Lubuska Baza 
Turystyczna”. Kwota dota-
cji to 67,1 tys. zł. 

Prace w Okopcu prowa-
dziła firma Argon Klaudiu-
sza Półtoraka. 

Drugi plac wyrósł z kolei 
w Jeziornej. Tam przygo-
towanie placu pod budowę 
zaczęło się jeszcze latem, 
bowiem inwestycja prowa-
dzona jest w miejscu, gdzie 
jeszcze niedawno stała stara 
hydrofornia.

To właśnie w sezonie 
letnim teren został uprząt-
nięty przez pracowników 
Referatu Gospodarczego 
w Kiełczu. Następnie firma 
Wagner Factory przystą-
piła do właściwych prac 
związanych z budową pla-
cu zabaw – przygotowano 
bezpieczną nawierzchnię, 
zamontowano też betono-
we obrzeża. Z kolei instala-
cją urządzeń zabawowych 
zajęła się grupa EPX Paweł 
Matera.

- Jesteśmy świadkami 
tego, jak zarośnięty i za-
gruzowany teren przeisto-
czył się w zupełnie nową, 
przyjazną dzieciom prze-
strzeń. Nieskromnie mogę 
powiedzieć, że to również 
zasługa miejscowych dzie-
ci. Przygotowały własny 
projekt i poprosiły mnie o 
załatwienie wizyty u pani 
wójt - relacjonuje sołtys Je-
ziornej, Pan Leszek Siuta. 
- Później szło z górki. Wójt 
postarała się o dofinanso-
wanie i przekazała nam 
radosną nowinę, że spełnią 
się marzenia najmłodszych 
mieszkańców – komentuje.

Pod koniec listopada 
miał miejsce odbiór świeżo 
zamontowanych elemen-
tów zabawowych na placu 
zabaw w Jeziornej. Inspek-
cję w terenie przeprowadził 
również pan sołtys wraz z 
wnukiem oraz dwie przed-
stawicielki młodego poko-
lenia - Milena Kwiatkow-
ska i Klaudia Gibaszak. 

Przy okazji zapytaliśmy 
ich, co sądzą o nowym na-
bytku.

- Jestem zadowolona z 
placu zabaw, ponieważ w 
dużej części pokrywa się z 
projektem, który przedsta-
wiliśmy pani wójt trzy lata 
temu. Plac zabaw posłuży 
nie tylko mieszkańcom 
Jeziornej, ale również tym 
przyjezdnym, zwłaszcza w 
sezonie letnim. Nie każdy 
lubi wylegiwać się na plaży 
i to miejsce jest alternatyw-
ną formą spędzania czasu 
w naszej miejscowości. 
Zauważyłam też, że jest tu 
dużo koszy na śmieci. Mam 
nadzieję, że dzięki temu lu-
dzie będą dbać o porządek - 
mówi współtwórczyni pro-
jektu placu zabaw, Milena 
Kwiatkowska.

- Dobrze, że zostały 
uwzględnione elementy dla 
młodzieży. Dzięki temu z 
placu skorzystają nie tylko 
małe dzieci, ale też star-
si. Pomyślano również o 
dorosłych. Są miejsca dla 
rodziców, którzy mogą wy-
godnie usiąść i odpocząć, 
podczas gdy ich dzieci ko-
rzystają z zabawek – dodaje 
Klaudia Gibaszak.

A co na to sołtys? - Ja już 
wiele razy chwaliłem tę in-
westycję i dodam tylko tyle: 
na taką małą miejscowość 
nie ma chyba lepszego pla-
cu zabaw ani w gminie, ani 
w okolicy. W ogóle Jezior-
na przez ostatnie lata bar-
dzo się zmieniła. Pamiętam 
czasy jak z kolegami wła-
snymi rękoma wycinaliśmy 
trzcinę, by zrobić dojście do 

plaży. Teraz mamy pięknie 
zagospodarowany teren, 
piękny pomost, nową drogę 
i jeszcze ten plac zabaw – 
cieszy się Leszek Siuta.

Czym uraczył miesz-
kańców nowy plac zabaw? 
Znajdziemy tam m.in. 
dwa bujaki sprężynowe, 
urządzenie wielofunkcyj-
ne, huśtawkę wahadło-
wą podwójną z bocianim 
gniazdem, skałkę wspi-
naczkową, karuzelę inte-
gracyjną, urządzenie do 
ćwiczeń – streetworkout, 
stół integracyjny do gry w 
chińczyka i elementy małej 
architektury: ławki i stoły 
piknikowe, kosze na śmie-
ci, stojak na rowery. Ostatni 
etap budowy zakładał wy-
łożenie terenu bezpieczną 
nawierzchnią, wykonanie 
ścieżki z naturalnej na-
wierzchni mineralnej oraz 
ogrodzenia.

Przypomnijmy: gmi-
na Nowa Sól na budowę 
placu zabaw w Jeziornej 
otrzymała pomoc finanso-
wą w kwocie 152 tys. zł, w 
ramach Poddziałania 19.2 
„Wsparcie na wdrażanie 
operacji w ramach strategii 
rozwoju lokalnego kiero-
wanego przez społeczność” 
objętego Programem Roz-
woju Obszarów Wiejskich 
na lata 2014-2020

Oba przedsięwzięcia i 
pozyskane przez gminę do-
finansowania udowadniają, 
że gmina Nowa Sól nawet 
w dobie kryzysu nie zwal-
nia inwestycyjnego tempa i 
cały czas pamięta o potrze-
bach swoich mieszkańców.

Plac zabaw w Okopcu w trakcie budowy

Sołtys i młodzi przedstawiciele Jeziornej są 
dumni, że ich projekt doczekał się realizacji
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Wiatrak w Lubięcinie uratowany!

Niebawem nie będzie to ta sama świetlica!

Zakończył się remont ul. Nad Stawem w Nowym Żabnie

W grudniu zakoń-
czył się remont koźla-
ka. Odnowiony symbol 
gminy robi wrażenie i 
zapewniamy, że warto 
osobiście przyjrzeć się 
tej niesamowitej kon-
strukcji. Kompleksowe 
prace objęły remont da-
chu, ścian, przyziemia, 
stropów, podłóg, scho-
dów i przede wszystkim 
– złamanych skrzydeł 
wiatraka. W oficjalnym 
odbiorze robót wzię-
li udział: z up. Lubu-
skiego Wojewódzkiego  
Konserwatora Zabyt-
ków – Karolina Idryjan 
– Kierownik Wydziału 
ds. Inspekcji Zabytków 
Nieruchomych, Tomasz 

Griudziński – inspektor 
nadzoru inwestorskiego, 
Rafał Markowski – wy-
konawca (firma Monu-
menti-Muratora) oraz 
Barbara Pach – inspek-
tor ds. inwestycji w gmi-
nie Nowa Sól. 

- Nie mogliśmy dopu-
ścić do tego, aby symbol 
gminy rozsypał się na 
naszych oczach. Jego 
stan wymagał natych-
miastowej interwencji. 
Czym prędzej przystąpi-
liśmy do procedur zwią-
zanych z pozyskaniem 
dofinansowania, dołoży-
liśmy środki z budżetu 
gminy i wreszcie udało 
się nam odrestaurować 
obiekt. Tym samym pod-

nieśliśmy atrakcyjność 
Lubięcina. Zabytek jest 
zlokalizowany w pobli-
żu ścieżki rowerowej 
i od teraz z pewnością 
jeszcze bardziej będzie 
przyciągać turystów. W 
dodatku wyremonto-
waliśmy odcinek dro-
gi ze ścieżki do drogi 
wojewódzkiej. Na tym 
jednak nie koniec. W 
przyszłości planowane 
jest zagospodarowanie 
terenu przy zabytku. To 
kolejna perełka naszej 
gminy. Szkoda tylko, 
że nie możemy przepro-
wadzić podobnych prac 
przy drugim wiatraku, 
gdyż od lat znajduje się 
w prywatnych rękach. – 

W świetlicy wiej-
skiej w Kiełczu trwają 
nieustanne inwestycje. 
Zmianę przeszła już 
m.in. kuchnia i zaple-
cze kuchenne, wymie-
nione zostały drzwi 
wejściowe. Remont 
odbył się też na pod-
daszu. Teraz nadszedł 
czas na salę główną. 
W pierwszej kolejno-
ści renowację prze-

Wraz z końcem roku 
kalendarzowego kończą 
się też niektóre gmin-
ne inwestycje. Jedną 
z wielu jest chociażby 
remont drogi wewnętrz-
nej (na działce 303/2) w 
Nowym Żabnie – ulicy 
Nad Stawem. W ramach 
zadania, na kwotę bliską 
106 tys. zł, została wy-
konana nowa nawierzch-
nia z kostki granitowej. 
Remont objął również 
przebudowę zjazdu pu-
blicznego z drogi po-
wiatowej nr 1044F oraz 
zjazdów do posesji.  Tym 
sposobem mamy kolejną 
wyremontowaną drogę 
na mapie naszej gminy. 
Warto dodać, że w sa-
mym Nowym Żabnie 
w przeciągu zaledwie 

mówi wójt Izabela Boj-
ko. 

Prace remontowe 
ostatecznie wyniosły 
172.669,26 zł. Dofinan-
sowanie ze środków 
Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego 
w ramach programu 

„Ochrona zabytków” to 
27.000,00 zł. Wsparcie 
Samorządu Wojewódz-
twa Lubuskiego było 
kolejną ważną cegiełką 
o wartości 40.000,00 zł. 
Pozostałe, prawie 106 
tys. zł Gmina wyłożyła 
ze środków własnych.

21.300,00 zł brutto. 
Następnie miało miej-
sce malowanie ścian, 
by zdążyć do zbliżają-
cego się sylwestra. Tuż 
po Nowym Roku re-
mont ruszy ponownie. 
Po przeprowadzeniu 
tych zabiegów, mało 
kto pozna odnowione 
wnętrze świetlicy. O jej 
nowy wizerunek zadba 
Pracownia Projektowa 

K2 M.B. Kowaliczek. 
Pojawią się gustowne 
elementy dekoracyj-
ne, nowe oświetlenie, 
a co najważniejsze – 
na wzór innych wyre-
montowanych świetlic 
– pojawi się charakte-
rystyczny malunek na 
ścianie. Świetlica w 
Kiełczu nie będzie się 
niczym różnić od tej w 
Rudnie czy Lubięcinie. 
Niecierpliwie czekamy 
na efekt końcowy!

szedł parkiet - prawie 
200 metrów kwadrato-
wych. Kompleksowy 
remont podłogi obej-

mował szpachlowanie 
oraz czterokrotne la-
kierowanie. Koszt in-
westycji wyniósł blisko 

Renowacja podłogi już zmieniła wizerunek świetlicy, 
a to dopiero przedsmak pełnej metamorfozy

dwóch lat zmodernizo-
wane zostały ul. Lisia i 
Cmentarna, a przebudo-
wę przeszły drogi pro-
wadzące do kościoła i 
parku. 

- Widać ogromny pro-
gres, widać zmiany. W 
przeciągu kilku lat Nowe 
Żabno przeszło ogrom-
ną zmianę. Coraz więcej 
wyremontowanych dróg, 

piękny park, zadbane 
skwerki, powstanie Klu-
bu Seniora, moderniza-
cja boiska, starania o ga-
zyfikację miejscowości, 
dzieje się naprawdę wie-

le – wylicza sołtys No-
wego Żabna Przemysław 
Ficner i dodaje – mogę 
jeszcze zdradzić, że w 
planach jest też remont 
naszej świetlicy.

Ulica Nad Stawem przed remontem i po remoncie
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Modernizacja boiska w Nowym Żabnie
Urząd Marszałkow-

ski znów sypnął kasą! 
Gmina Nowa Sól po raz 
kolejny postarała się o 
dofinansowanie moder-
nizacji boiska, tym ra-
zem w m. Nowe Żabno, 
w ramach Programu In-
westycyjnego „Lubuska 
Baza Sportowa” na 2022 
rok. Z poprzedniej edycji 
programu, podobna in-
westycja zostałaa zreali-
zowana w Kiełczu. Cał-
kowity koszt zadania to 
prawie 196 tys. zł, z cze-
go aż 100 tys. zł to wspo-
mniana wyżej dotacja. 22 
listopada 2022 r. została 
podpisana umowa z wy-
konawcą, a tuż potem, 
pełną parą ruszyły prace. 
Zadanie polegało na wy-

Droga w Stanach na finiszu

Remont pobocza DW321 
w Przyborowie

We Wrociszowie 
prace znów ruszyły 
z kopyta!

Na ostatniej prostej są 
prace związane z przebu-
dową jednej z dróg w Sta-
nach. Chodzi o 270-me-
trowy odcinek położony 
na działce 881. Przebu-
dowa obejmuje też zjazd 
z drogi powiatowej, w 
miejscu gdzie obie drogi 
się łączą – między przy-
stankiem autobusowym, 
a boiskiem. W pierwszej 
kolejności zakres prac 

objął regulację studzienek 
wodociągowych, teleko-
munikacyjnych, kanali-
zacyjnych i gazowych. 
Kolejnym krokiem było 
utwardzenie drogi – kost-
ka, podobna do tej, którą 
w Stanach można już spo-
tkać – zaczęła pojawiać 
się na placu budowy w 
połowie listopada. Przy-
pomnijmy, że umowę na 
remont drogi gmina Nowa 

Sól podpisała na początku 
października. Wykonawcą 
jest nowosolskie przed-
siębiorstwo Pa-Bex. Pla-
nowo prace powinny za-
kończyć się na przełomie 
grudnia i stycznia, ale wy-
konawca zapewnia, że na-
stąpi to o wiele wcześniej. 
Inwestycja jest w całości 
finansowana ze środków 
własnych gminy i wynosi 
ponad 364 tys. zł. 

Pobocze drogi woje-
wódzkiej nr 321 w Przybo-
rowie w końcu doczekało 
się remontu! Inwestycję 
na odcinku drogi wyloto-
wej w kierunku Siedliska 
realizuje Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich. – Nasze sta-
rania nie poszły na marne. 
Co prawda, to niewielki 
odcinek pobocza, ale jakże 
istotny dla mieszkańców 
Przyborowa, zwłaszcza 
tych, których posesje zloka-
lizowane są przy tej drodze. 
Dziękuję Zarządowi Dróg 
Wojewódzkich za szybką 
reakcję, która przyniesie 
ogromną korzyść  wszyst-
kim uczestnikom ruchu 

Nowa świetlica w coraz 
szybszym tempie zmie-
nia się od wewnątrz, ale 
sporo dzieje się również 
w jej najbliższym otocze-
niu. Powstał już bowiem 
dojazd, parking i chod-
nik okalający budynek. 
Zamontowane zostały 
latarnie i podświetlenie 
świetlicy. Podczas sprzy-
jającej, jesiennej pogody 
miały miejsce także na-
sadzenia roślin: krzewów 

mianie zużytych elemen-
tów małej architektury, 
czyli trybun, kabin dla 
zawodników, koszów na 
odpady i piłkochwytów. 
Inwestycja objęła też 
boisko plażowe do pił-
ki siatkowej – tam wy-
mieniono nawierzchnię, 

słupki oraz siatkę. Warto 
przypomnieć, że ponad 
rok temu na boisku w 
Nowym Żabnie zamon-
towany został profesjo-
nalny system nawadnia-
jący murawę. Zabieg ten 
kosztował 65 tys. zł, z 
czego 30 tys. zł to rów-

nież dotacja celowa z 
Urzędu Marszałkowskie-

go, na dofinansowanie 
w ramach „Nawadnia-
nia boisk piłkarskich” w 
2021 r.

Podpisanie umowy na modernizację boiska, na zdjęciu 
od lewej: wójt Izabela Bojko, wykonawca Robert Ku-
czała (firma Usługi Remontowo-Budowlano-Mecha-
niczne) oraz skarbnik Justyna Antecka-Klimek.

Budowa drogi w Stanach – listopad 2022 r.

drogowego. – komentuje 
wójt Gminy Nowa Sól. W 
sprawie wspomnianego 
pobocza interweniowali 
mieszkańcy oraz radna i 
sołtys Przyborowa, Małgo-
rzata Młynarek. Wszyscy 
oczekiwali budowy chod-
nika, jednak parametry 
drogi nie pozwoliły na taką 
realizację zadania. Mimo 

wszystko, pobocze zostało 
uprzątnięte i będzie utwar-
dzone, a co najważniejsze 
– zniwelowane zostaną 
niedogodności zgłaszane 
przez użytkowników drogi. 
Warto przy okazji dodać, że 
prowadzone prace zostały 
skoordynowane z trwającą 
budową sieci światłowo-
dowej. Po zakończeniu tej 
inwestycji, pobocze będzie 
uzupełnione i wyprofilowa-
ne kruszywem. 

ozdobnych oraz drzewek. 
Krótko mówiąc, po prze-
rwie prace znów nabrały 
tempa! Przypomnijmy, że 
zadanie realizowane jest 
ze środków Gminy oraz 
ze środków PROW na 
lata 2014-2020 - operacja 
typu „Inwestycje w obiek-
ty pełniące funkcje kultu-
ralne”. Całkowity koszt 
inwestycji to 1,5 mln zł, 
z czego prawie 0,5 mln zł 
to kwota wspomnianego 
dofinansowania. Wyko-
nawcą jest firma Kanrod 
Dariusz Dorna z Wielunia.

Tak prezentują się nowe trybuny dla kibiców
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Nowe latarnie 
w Lubieszowie

W Przyborowie znów przybywa drzewek

Metamorfoza skweru w Lipinach

Mieszkańcy Lelechowa mają do 
dyspozycji altanę

Duże inwestycje cie-
szą, ale te mniejsze 
również są ważne i 
równie mocno wycze-
kiwane przez miesz-
kańców. Do takiej 
kategorii zalicza się bu-
dowa oświetlenia drogi 
wewnętrznej w Lubie-
szowie, położonej na 
działce 263 (w połowie 
drogi między sklepem 
a szkołą). Przy wspo-
mnianej drodze zostały 
zamontowane cztery 
nowe latarnie. Koszt tej 
inwestycji, w całości 
pokrytej z budżetu gmi-
ny, to ponad 34 tys. zł. 
Prace wykonała firma 
It Partner Piotr Wlazło 
z Żagania.

Pracownicy Refera-
tu Gospodarczego w 
Kiełczu zasadzili kolej-
ne drzewka przy nowo 
wybudowanych dro-
gach w Przyborowie. 
Śliwy dziecięce (Pru-
nus x cistena) ozdobią 
ulice Szkolną i Leśną. 
Drzewka charakteryzu-

ją się gładkimi, błysz-
czącymi i purpurowymi 
liśćmi. Najpiękniejsze 
są jednak wiosną, w 
maju, kiedy na pędach 
pojawiają się bardzo 
liczne, jasnoróżowe, 
skromne, ale bardzo 
urocze kwiaty. To kon-
tynuacja nasadzeń, któ-

re we wrześniu zostały 
zapoczątkowane przez 
radnego Roberta Ma-
jewskiego. Wtedy na 
ulicy Leśnej pojawiło 
się sześć drzewek aro-
niowych. Teraz pozo-
stało nam niecierpliwe 
oczekiwanie na wio-
snę!

Prace związane z po-
prawą estetyki przestrzeni 
publicznej trwają w gmi-
nie Nowa Sól od lat, dzięki 
czemu widok za oknami 
naszych mieszkańców jest 
coraz piękniejszy. Nieco 
wcześniej pisaliśmy o akcji 
sadzenia drzew w Przybo-
rowie, tymczasem dużo 
szerzej zakrojona akcja 
miała miejsce w Lipinach. 
W pierwszej połowie listo-
pada pracownicy Referatu 
Gospodarczego, na czele 
z wójt Izabelą Bojko i kie-
rownikiem Przemysławem 
Ficnerem, rozpoczęli prace 
przy drodze gminnej (tuż 
za świetlicą) oraz okolicz-
nym skwerku. Tereny te, 

Pod koniec paździer-
nika Lelechów wzbo-
gacił się o nową kon-
strukcję, która wiosną 
i latem (lub gdy tylko 
pogoda pozwoli) z pew-
nością będzie chętnie 
wykorzystywana przez 
okolicznych mieszkań-
ców. Otóż w pobliżu 
boiska, placu zabaw i 
siłowni napowietrznej, 
pojawiła się drewniana 
altana. W środku zaś 
stanął masywny drew-
niany stół z trzema 
ławkami. Konstrukcja 
kosztowała 6,5 tys. zł. 
Co warte podkreślenia, 
zadanie w całości zo-
stało sfinansowane z 
budżetu sołectwa. War-

to też dodać, że zaled-
wie kilka dni wcześniej 
modernizację przeszła 
podobna altana znajdu-
jąca się w Ciepielowie. 
Montaż ławek i stołu 
oraz zaimpregnowa-
nie elementów altany 

kosztowało 3 tys. zł. Tu 
koszty zostały podzie-
lone pomiędzy gminę i 
sołectwo. Powstawanie 
tego typu obiektów ma 
służyć mieszkańcom do 
wspólnych spotkań i re-
kreacji.

Skwer w Lipinach przeszedł metamorfozę – po uprzątnięciu terenu pojawiły się 
tam nowe rośliny i ławki. - Przyjemnie wjeżdża się do zadbanych miejscowości. 
Dbając o ich wizerunek, dbamy o wizerunek nas samych – mówi wójt Izabela Bojko.

Podobne działania będą 
miały miejsce w Rudnie.

- Staramy się, by nasze 
wioski piękniały. Ważne 
są inwestycje drogowe, 
różnego rodzaju remonty i 
budowy nowych obiektów, 
ale obok tego wszystkiego 
równie istotna jest prze-
strzeń publiczna – komen-
tuje wójt Izabela Bojko. 
- Miło jest popatrzeć jak 
wiosną czy latem kwitną 
skwerki, usiąść z sąsiadką 
na ławeczce i po prostu 
porozmawiać. Przyjemnie 
wjeżdża się do zadbanych 
miejscowości. Dbając o 
ich wizerunek, dbamy o 
wizerunek nas samych, a 
przede wszystkim przy-
czyniamy się do tego, żeby 
żyło się nam lepiej. Takim 
przykładami są np. skwer 
przy pomniku Jana Pawła 

po uprzątnięciu, obsadzone 
zostały roślinami. Część 
obsypano kamykami, 

część wyłożono korą. Tuż 
obok zamontowano nowe 
ławki. Co ważne, już nie-

bawem wyeksponowania 
doczeka się figurka Matki 
Boskiej – w planach jest 
montaż jej podświetlenia. 

Warto też dodać, że kilka 
nowych drzewek pojawiło 
się również na terenie re-
kreacyjnym w Chełmku. 

(ciąg dalszy na stronie 9.)
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Nowe przystanki autobusowe w Ciepielowie i Lubieszowie

Przystanek w Starej Wsi wraca na swoje miejsce!

Powstaje projekt budowy sali gimnastycznej w Przyborowie

Na wniosek gminy 
Nowa Sól, mieszkańcy 
podróżujący autobusami 
spółki SubBus od poło-
wy października mogą 
skorzystać z dwóch no-
wych przystanków w 
Ciepielowie. Do obsługi 
włączone zostały przy-
stanki zlokalizowane na 
drodze powiatowej nr 
1045F, pomiędzy Cie-
pielowem a Nowym 
Żabnem, na wysokości 
fermy. Tamtejszym pra-

cownikom ułatwia to 
dojazd do pracy, z kolei 
pozostałym mieszkań-
com łatwiej jest odwie-
dzić groby bliskich na 
cmentarzu w Ciepielo-
wie. Wspomniane przy-
stanki pojawiły się na 
trasie autobusów kursu-
jących na liniach 1, 4 i 
5. Nazwa pary nowych 
przystanków to „Cie-
pielów, ferma”. Oprócz 
tego zmianie uległa lo-
kalizacja przystanku 

Wiata przystankowa 
w Starej Wsi zniknęła 
zaraz po tym jak została 
doszczętnie zdemolowa-
na przez nieuważnego 
kierowcę, który wjechał 
w nią z impetem. Przy-
pomnijmy, do zdarzenia 
doszło w lipcu br. Na 
szczęście nikomu nic się 
nie stało. Teren uprząt-

nęli pracownicy Referatu 
Gospodarczego. Od tam-
tej pory przystanku nie 
było, co wywołało ner-
wową atmosferę wśród 
niektórych mieszkańców. 
Mamy jednak dobrą wia-
domość – do końca grud-
nia przystanek wróci na 
swoje miejsce. Opóźnie-
nia były spowodowane 

formalnościami, bowiem 
działka, na której stał 
przystanek nie jest wła-
snością gminy. Dopiero 
po podpisaniu umowy 
na nieodpłatne użyczenie 
części gruntu z właścicie-
lem działki, Gmina mogła 
podjąć działania mające 
na celu montaż nowej 
wiaty przystankowej. 

23 listopada 2022 r. 
w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Nowa 
Sól miało miejsce spo-
tkanie dot. budowy sali 
gimnastycznej przy 
szkole w Przyborowie.  
Podczas tzw. „burzy 
mózgów” firma przed-
stawiła dwie koncepcje 
projektowe budowy 
sali. Ostateczne ustale-
nia będą jeszcze trwa-
ły. W chwili obecnej 
możemy zapewnić, że 
sala powstanie w miej-
scu istniejącego „balo-
nu”, a boisko wewnątrz 
sali będzie pełnowy-
miarowe, tj. 20mx40m. 
Ponadto firma zade-
klarowała zakończenie 

prac projektowych do 
końca przyszłego roku. 
Koszt samej dokumen-
tacji wyniesie Gminę 
102 tys. zł brutto. 

- Budowa nowe-
go obiektu to nie taka 
pojedyncza sprawa. 
Nim nastąpi pierw-
sze wkopanie łopaty 
pod budowę, musimy 
przejść przez długi 
proces przygotowania 
koncepcji, dokumenta-
cji, pozwoleń, a przede 
wszystkim postarać 
się o wsparcie finan-
sowe. Dopiero później 
możemy wyłonić wy-
konawcę i przejść do 
najbardziej efektownej 
części realizacji inwe-

(ciąg dalszy ze strony 8)

II w Lipinach, skwer przy 
wjeździe do Nowego Żab-
na i Ciepielowa, pobocza 
wyremontowanych dróg 
w Kiełczu i Przyborowie. 
Mogłabym jeszcze wymie-
niać… - mówi. - Najbar-
dziej jednak chciałabym w 
tym miejscu podziękować 

mieszkańcom, których nie 
interesuje wyłącznie ich 
własny ogródek. Mamy 
bowiem w gminie kilka 
takich dobrych dusz, które 
podleją tego kwiatka czy 
wyrwą chwast również za 
płotem. W Lipinach takim 
wzorem jest pani Roma 
Gąsior. To właśnie ona 
przez wiele lat sprawowa-

ła i wciąż sprawuje opie-
kę nad skwerkiem, który 
nieco przearanżowaliśmy. 
Pani Romie należą się za 
to ogromne podziękowa-
nia! Część roślin na wspo-
mnianym skwerku została 
usunięta, by w ich miejscu 
pojawiły się nowe, ale nie-
które z nich zachowaliśmy 
w celu podtrzymania cha-

rakteru tego miejsca – do-
daje pani wójt.

Charakter przestrzeni 
w jakiej przebywamy ma 
niebagatelny wpływ na 
nasze codzienne życie, w 
tym również na kontak-
ty społeczne. Ważne jest 
zatem, by przestrzeń pu-
bliczną projektować i prze-
kształcać w taki sposób, by 

sprzyjała ona interakcjom 
między ludźmi. W końcu 
jest to własność wszyst-
kich mieszkańców. Trzeba 
jednak pamiętać o najważ-
niejszym – zachowywa-
niu się z uwzględnieniem 
współżycia społecznego i z 
dbałością o wspólne dobro. 
Oby w naszej gminie wciąż 
przybywało takich miejsc.

na drodze powiatowej 
1052F w Lubieszowie, 

dla autobusów jadących 
w stronę Studzieńca. 

Został on przeniesio-
ny sprzed sklepu bliżej 
szkoły, również na wnio-
sek naszej gminy, co ma 
na celu przede wszyst-
kim skrócenie dzieciom 
drogi do szkoły, a tym 
samym zapewnienie im 
bezpieczeństwa, zwłasz-
cza tym najmłodszym. 
Przystanek funkcjonują-
cy do tej pory jako „Lu-
bieszów, sklep” zmienił 
tym samym nazwę na 
„Lubieszów, szkoła”.

Nowy przystanek autobusowy „Lubieszów, szkoła”

Tak została zniszczona dotychczasowa wiata przystankowa

stycji, czyli stawiania 
murów. Nie zamie-
rzamy marnować cza-
su i już dziś czynimy 

pierwsze kroki, by ko-
lejna szkoła w naszej 
gminie doczekała się 
sali gimnastycznej z 

prawdziwego zdarze-
nia. – mówi wójt Gmi-
ny Nowa Sól Izabela 
Bojko.

W spotkaniu udział wzięli: przedstawiciele firmy projektowej  ART.-Progress 
z Zielonej Góry, Wójt Gminy Izabela Bojko, dyrektor ZE w Przyborowie Syl-
wester Buczyński oraz inspektor ds. inwestycji Barbara Pach.
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Przyjechała dostawa 
kolejnych maszyn

Szpital w Nowej Soli z nowym 
budynkiem bloku operacyjnego

Jesienią Gminna 
Spółka Wodna ponow-
nie wzbogaciła się o 
nowy sprzęt. To cią-
gnik rolniczy Farmtrac 
i rozdrabniacz Peruzzo. 
Maszyny ruszą do pra-
cy już po nowym roku i 
wraz z pozostałymi ma-
szynami stanowić będą 
gwarancję należytej 
konserwacji, bieżącego 
utrzymania i renowa-
cji rowów melioracyj-
nych na terenie gminy 
wiejskiej Nowa Sól. 
Przypomnijmy, że to 
nie pierwsze przekaza-
nie sprzętu w tym roku. 
Marzec, kwiecień i maj 
również były miesiąca-
mi wielkich zakupów. 
Wówczas do GSW tra-
fiły m.in. koparko-ła-
dowarka, minikoparka, 
przyczepa czy traktor z 
kosiarką. Oprócz tego 
spółka pozyskała kosy, 
pilarki spalinowe i rę-
bak. Warto w tym miej-
scu dodać, że ponad 640 

14 listopada Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko uczestniczyła 
w oficjalnym otwarciu 
nowo wybudowane-
go bloku operacyjnego 
Wielospecjalistycznego 
Szpitala SP ZOZ w No-
wej Soli. Tym miłym ak-
centem zakończyła się 
wielomilionowa inwe-
stycja, finansowana ze 
środków Europejskiego 
Funduszy Rozwoju Re-
gionalnego. To głównie 
dzięki temu wsparciu 
byliśmy  świadkami 
powstawania obiektu 
zapewniającego wysoką 
jakość usług medycz-
nych. Całość zadania 
to kwota ponad 46 mln 
zł. Blisko 14 mln zł sta-
nowiło dofinansowanie 
ze środków unijnych w 
ramach RPO, 4 mln zł 

tys. zł to wsparcie finan-
sowe, które trafiło do 
Gminnej Spółki Wodnej 
od Agencji Restruktu-

W przekazaniu wzięła udział wójt gminy Nowa Sól Izabela Bojko, Przemysław Ficner, kierownik 
Referatu Gospodarczego oraz przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej Jacek Bednarek

w ramach rządowego 
funduszu inwestycji, 
0,5 mln zł przekazał sa-
morząd województwa w 
formie dotacji. 10 mln 
zł to wkład własny szpi-
tala. W budynku znaj-
duje się osiem w pełni 
wyposażonych sal ope-
racyjnych oraz szereg 
pomieszczeń pomocni-
czych, tj. sale nadzoru 
poznieczuleniowego, 
pomieszczenia przygo-
towawcze dla personelu 
medycznego, pomiesz-
czenia przygotowania 
pacjenta, magazyny, po-
mieszczenia techniczne 
itp.

- W imieniu miesz-
kańców i swoim ser-
decznie dziękuję Pani 
Dyrektor Bożenie Osiń-
skiej oraz jej współpra-
cownikom za ogromną 

determinację w dążeniu 
do realizacji tego pro-
jektu i nieustanną dba-
łość o rozwój szpitala 
– mówiła Wójt Izabela 
Bojko, wręczając drob-
ny upominek od gminy.

Wójt Gminy Nowa Sól i dyrektor szpitala Pani Bożena 
Osińska podczas otwarcia nowego budynku

Jedna z nowych sal operacyjnych nowosolskiego szpitala

ryzacji i Modernizacji 
Rolnictwa. 

Zachęcamy mieszkań-
ców do wstępowania w 
struktury Gminnej Spół-
ki Wodnej. Trzeba pa-
miętać, że nowa ustawa 
Prawa Wodnego nakłada 
na każdego właściciela 

nieruchomości, czerpią-
cego korzyści z urzą-
dzeń melioracyjnych, 
tj. rowów, obowiązek 
ich utrzymywania. Jak 
dotąd, spółka w ramach 
dotacji oraz składek 
członkowskich, wyko-
nywała roboty przy ro-

wach o łącznej długości 
ok. 8-9 km rocznie. Am-
bitny plan zakłada wy-
czyszczenie wszystkich 
rowów w ciągu najbliż-
szych dwóch, trzech lat. 
Tych z kolei, na terenie 
gminy, jest w sumie ok. 
130 km.
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Od października przejedziemy przez most w Milsku

Gmina dba, szanuje i pamięta

28 października Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko, na zaproszenie 
lubuskiej marszałek Elż-
biety Anny Polak, wzię-
ła udział w oficjalnym 
otwarciu mostu nad Odrą 
w Milsku. 

W trakcie uroczystości 
podkreślano wielką rolę 
Funduszy Europejskich 
w tej inwestycji (blisko 
59 mln zł z Regional-

Jeśli ktoś, na przełomie 
października i listopa-
da, odwiedzał cmentarz 
w Nowym Żabnie, być 
może zauważył, że na 
starej, zabytkowej części 
nekropolii pojawiła się 
tablica. Została ona za-
mocowana na kamieniu, 
tuż przy bramie, a napis 
na niej głosi: „Wieczna 
pamięć mieszkańcom 
tych ziem, bez względu 
na narodowość czy wy-
znanie, dla których ten 
założony w 1870 roku 
cmentarz, stał się miej-
scem wiecznego spo-
czynku.”.

Cmentarz ewangelic-
ki w Nowym Żabnie ma 
ponad pół hektara i do 
dziś możemy odnaleźć 
na nim około dwustu na-
grobków. Na wielu z nich 
wciąż wyraźnie widać (ciąg dalszy na stronie 12.)

nego Programu Opera-
cyjnego Lubuskie 2020 
przy całkowitej wartości 
projektu ponad 83 mln 
zł), która oprócz budowy 
mostu przez rzekę Odrę, 
objęła budowę drogi wo-
jewódzkiej nr 282 po no-
wym śladzie o długości 
ok. 9,2 km, wraz z ob-
wodnicami miejscowości 
Łaz, Zabór i Milsko oraz 
po drugiej stronie mostu 

miejscowości Przewóz.
- Skracamy dystans w 

województwie lubuskim, 
łączymy region! – mówi-
ła podczas uroczystości 
marszałek Elżbieta Anna 
Polak. - To wielki dzień 
dla regionu. Długo na 
niego czekaliśmy. Jesz-
cze kilka lat temu dużo 
nas dzieliło w sprawie 
budowy tego mostu na 
Odrze, ale dzisiaj ten 

most połączy wszyst-
kich, tak jak sobie wy-
marzyliśmy i zaplanowa-
liśmy!

- To pierwszy i niestety 
jedyny do tej pory most, 
jaki udało się zbudować 
samorządowi z powodu 
wiadomych ograniczeń, 
które – mam nadzieję 
– kiedyś znikną i samo-
rządy będą w stanie re-
alizować wielkie przed-
sięwzięcia. Są do nich 
przygotowane, bo widać, 
że są w stanie udźwi-
gnąć nawet tak duże, 
skomplikowane inwesty-
cje – podkreślił członek 
zarządu województwa 
lubuskiego, Marcin Ja-
błoński.

W uroczystym otwar-
ciu inwestycji uczest-
niczyli też wicemar-
szałkowie Stanisław 
Tomczyszyn i Łukasz 
Porycki, przewodniczą-
cy Sejmiku Wojewódz-
twa Lubuskiego Wacław 
Maciuszonek, radni wo-
jewództwa, zaproszeni 
samorządowcy oraz inni 

goście. 
Wójt Izabela Boj-

ko, gratulując realizacji 
tak ogromnej inwesty-
cji, podkreślała przede 
wszystkim to, że most 
połączy wiele miejsco-
wości południowej czę-
ści województwa. Sko-
rzystają różne gminy, 
w tym również gmina 
Nowa Sól, zwłaszcza ta 
część, w której znajduje 
się Lubięcin i okoliczne 
miejscowości, także Li-
piny i Przyborów. Budo-
wa mostu przyczyni się 
do zmniejszenia ruchu 
na drodze wojewódzkiej 
przebiegającej przez te-
ren gminy wiejskiej. By 
dojechać z Zielonej Góry 
do Sławy przez most w 
Nowej Soli, należy po-
konać ok. 60 km. Dro-
ga przez Milsko będzie 
znacznie krótsza - 45 km. 
Do tej pory kierowcy 
musieli korzystać z prze-
prawy promem przez 
Odrę, co było bardzo 
uciążliwe, w związku 
z czym decydowali się 
podróżować przez naszą 
gminę.

Na nowym moście w Milsku, od lewej: radna sejmiku wojewódzkiego Małgorzata 
Paluch-Słowińska, marszałek Elżbieta Anna Polak i wójt Izabela Bojko

Aż trzy miejsca w naszej gminie wzbogaciły się o tabli-
ce pamiątkowe, które przysłużą się budowaniu lokal-
nej tożsamości i poznawaniu historii naszego regionu.

imiona i nazwiska miesz-
kańców Nowego Żabna i 
okolic, którzy żyli tam w 
XIX i XX wieku.

Ostatnie pochówki 
odbywały się tam praw-
dopodobnie w latach 60. 
ubiegłego stulecia.

Druga tablica pojawiła 
się w samym sercu wsi 
Stany, w miejscu wygo-
spodarowanym i urzą-
dzonym już wcześniej.

Decyzję o powsta-
niu miejsca, w którym 
mieszkańcy będą mogli 
wspólnie czcić ważne 
daty w polskim kalenda-
rzu patriotycznym podję-
ła wójt gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. Wmuro-
waniem kamieni zajął się 
z kolei sam sołtys i radny 
Gminy Pan Paweł Zute-
rek wraz z mieszkańcem 
wsi Panem Karolem Ko-

lasińskim. Współpraca 
przyniosła wymierny 
efekt, a obu panom ser-
decznie dziękujemy za tą 
wspaniałą inicjatywę.

Z kolei w pierwszej 
połowie listopada ka-
mienna konstrukcja w 
Stanach doczekała się 
montażu tablicy upa-
miętniającej wszystkich 
mieszkańców, którzy 
przez stulecia budowali 
tam swoją małą ojczy-
znę.

Tablica wymienia też 
wszystkie znane dzisiej-
szym historykom nazwy, 
jakie nosiła w przeszło-
ści wieś Stany. Aktualna 
jest już piątą i obowiązu-
je od 75 lat. Najstarsza 
historia wsi Stany do dziś 
pozostaje zagadką i trud-
no mówić o konkretnej 
dacie powstania miej-
scowości. Stąd taka a nie 
inna forma tablicy.

- To bardzo dobra 

inicjatywa i z tego co 
słyszałem, to pierwsze 
wrażenia mieszkańców 
są dobre – mówi sołtys 
Stanów, Paweł Zuterek. – 
Mój zamysł od początku 
był taki, by to było coś 
związanego z mieszkań-
cami naszej wsi. Wszyst-
kimi mieszkańcami. Kie-
dyś mieszkali tu Niemcy, 
dziś my mieszkamy w 
ich domach, to jest ich 
spuścizna. Czasy się 
zmieniły, ale niezmienne 
jest to, że tak samo jak 
kiedyś, tak i dziś miesz-
kańcom zależy na dobru 
tej wsi – komentuje. – 
Cieszę się, że udało się to 
miejsce zagospodarować 
właśnie w taki sposób – 
kwituje sołtys Stanów.

Przypadkiem nie jest 
fakt, iż została ona zo-
stała zamontowana w 
przeddzień 11 listopada. 
Tablica, jak i całe miejsce 
pamięci, ma przypomi-
nać także o każdej rocz-
nicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości.

Z kolei w drugiej po-
łowie listopada, tablica 
pamiątkowa pojawiła 
się w bezpośrednim są-
siedztwie cerkwi św. 
Michała Archanioła w 
Lipinach. W ten sposób, 
z inicjatywy władz gmi-
ny i sołectwa Lipiny, 
upamiętniono mijającą 
w tym roku 75 rocznicę 
akcji „Wisła”, czyli ma-
sowej deportacji Ukra-
ińców, Bojków, Dolinian 
i Łemków oraz rodzin 
mieszanych ze wschodu 
na zachód Polski. Lipiny 
do dziś zamieszkuje spo-
ra społeczność Łemkow-
ska, która trafiła na teren 
naszej gminy z miejsco-
wości Florynka (powiat 
nowosądecki). – Do dziś 
w Lipinach mieszka oko-
ło piętnastu rodzin Łem-
kowskich. To w więk-
szości potomkowie, ale 
jest jeszcze kilka osób, 
które pamiętają deporta-
cję. Taką osobą jest np. 
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Sto komputerów rozdane!

Pandemia Covid-19 
uwydatniła wiele pro-
blemów, w tym nierów-
ności w rozwoju cyfro-
wym. Okazało się, że 
na terenach wiejskich 
mieliśmy do czynie-
nia z dużym deficytem 
sprzętu komputerowe-
go, co w bezpośredni 
sposób przekładało się 
na trudności podczas 
nauczania zdalnego. 
Czasami problemem 
okazywał się też do-
stęp do Internetu. I 
właśnie dlatego gmina 
Nowa Sól przystąpiła 
do projektu „Granty 
PPGR”, finansowane-
go ze środków unij-
nych i stawiającego 
sobie za cel wyelimi-
nowanie wspomnia-
nych ograniczeń. Do 
urzędu spłynęło ponad 

85 laptopów, 14 komputerów stacjonarnych, jeden 
tablet, siedem pakietów internetowych i jedno spe-
cjalistyczne oprogramowanie – wszystko to na prze-
łomie października i listopada trafiło do mieszkańców 
naszej gminy.

(ciąg dalszy ze strony 11.)

moja babcia – opowiada 
Adam Kusa, sołtys Lipin 
i jednocześnie reprezen-
tant społeczności łem-
kowskiej. – Bardzo się 
cieszę, że taka tablica po-
wstała, że całą inicjatywę 
udało się doprowadzić 
do szczęśliwego koń-
ca. O historii, o datach i 
rocznicach trzeba pamię-

tać. A pamięć trzeba pie-
lęgnować – komentuje.

Napis na tablicy gło-
si: „Łemkom, brutalnie 
wypędzonym z ziemi oj-
czystej w 1947 roku, dla 
których Lipiny stały się 
nowym domem. W 75 
rocznicę akcji „Wisła”.

Z inicjatywy tamtej-
szej parafii, tablicę ozdo-
bił dodatkowo metalowy 
krzyż.

Tak prezentuje się pomnik pamięci w Stanach

100 wniosków, jedynie 
kilka nie przeszło we-
ryfikacji. Umowa na 
zakup sprzętu podpisa-
na została 5 września. 
Komputery dostarczyła 
firma Perceptus, a nie-
długo później, po do-
pełnieniu wszystkich 
procedur i przygoto-
waniu niezbędnej do-
kumentacji, rozpoczęło 
się wydawanie sprzętu.

- Zdaję sobie sprawę, 
że wielu mieszkańców 
niecierpliwiło się, bo 
od złożenia wniosku 
do otrzymania kom-
puterów minął rok. 
Niestety, wielu spraw 
nie mogliśmy przesko-
czyć, jak choćby tego, 
że na światowych ryn-
kach najzwyczajniej 
brakowało sprzętu. Na 
szczęście w końcu cała 
procedura przyspieszy-

ła – mówi wójt Izabe-
la Bojko. – Dziękuję 
moim mieszkańcom 
za to, że wykazali się 
cierpliwością i wyro-
zumiałością. Oby prze-
kazany sprzęt długo 
służył naszym dzie-
ciom i młodzieży – do-
daje.

Gmina Nowa Sól 
zobowiązana jest do 
utrzymania efektów 
projektu przez najbliż-
sze dwa lata oraz do 
monitorowania utrzy-
mania tych efektów. 
Innymi słowy – urzęd-
nicy co pół roku, przez 
dwa lata będą spraw-
dzać, czy sprzęt, który 

trafił do mieszkańców 
jest w dalszym ciągu 
w ich posiadaniu i czy 
jest używamy we wła-
ściwy sposób. Kwota, 
jaka została przezna-
czona na to zadanie to 
ponad 260 tys. zł.

Sprzęt finansowany 
jest w ramach projek-
tu Cyfrowa Gmina – 
Wsparcie dzieci z ro-

dzin popegeerowskich 
w rozwoju cyfrowym 
– Granty PPGR, reali-
zowanego w ramach 
Programu Operacyj-
nego Polska Cyfrowa 
na lata 2014-2020 Oś 
Priorytetowa V: Roz-
wój cyfrowy JST oraz 
wzmocnienie cyfrowej 
odporności na zagroże-
nia REACT-EU.

Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko wraz z Panem Wojciechem Markowskim 
z Lubięcina w dniu przekazania sprzętu komputerowego Wójt Gminy Nowa Sól i Pani Monika Bubel z Chełmka
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Mieszkańcy siłą gminy, jest nas coraz więcej!

Wyspa w Kiełczu to przyrodniczy unikat!

Liczba mieszkańców 
Polski spada, jak kraj 
długi i szeroki. Winne 
są głównie problemy 
demograficzne, które są 
odczuwalne niemal w 
każdym zakątku kraju. 
Swoje dokłada również 
migracja mieszkańców, 
ale w tym wypadku jest 
niewielka grupa gmin, 
która bardzo zyskuje na 
tym zjawisku. Do takich 
należy gmina Nowa 
Sól, gdzie od lat liczba 
mieszkańców regular-
nie rośnie. Najnowsze 
dane Głównego Urzędu 
Statystycznego nie po-
zostawiają złudzeń – w 
ciągu ostatniej dekady, 
między 2011 a 2021 ro-
kiem, populacja gminy 
zwiększyła się z 6705 
mieszkańców do 7138. 
To wzrost o blisko 6,5 
proc.! Innymi słowy, 
we wspomnianym okre-
sie w granicach gmi-
ny zamieszkały aż 433 
osoby! Dlaczego tak 
się dzieje? Migracja z 
miast na przedmieścia 
lub do okolicznych wsi, 
nie jest niczym nowym. 
Ludzie często szukają 

Gmina Nowa Sól może 
pochwalić się wieloma 
miejscami, gdzie obcowa-
nie z nadodrzańską przyro-

Przez ostatnie 10 lat liczba mieszkańców naszej gminy 
wzrosła o blisko 6,5 proc.! Mieszkańcy przeprowadza-
jący się do miejscowości w gminie Nowa Sól to naj-
lepszy dowód na to, że jest to znakomite miejsce do 
życia, a regularne inwestowanie w gminną infrastruk-
turę przynosi wymierne efekty.

przestrzeni do życia lub 
po prostu ucieczki od 
miejskiego zgiełku. I tu 
właśnie przeprowadz-
ka do gminy wiejskiej 
Nowa Sól wydaje się 
być rozwiązaniem ide-
alnym. Zamieszkanie w 
jednej z miejscowości 
gminy Nowa Sól to cha-
rakterystyczny dla wsi 
spokój i możliwość ob-
cowania z naturą. Nie-
wielkie odległości od 
Nowej Soli sprawiają 
jednak, że przeprowadz-
ka nie musi oznaczać 
rezygnacji miejskich 
wygód – bliskości skle-
pów, punktów usługo-
wych, urzędów, szkół 
czy placówek medycz-
nych. Nie bez znaczenia 
jest też infrastruktura, w 
którą gmina Nowa Sól 
nieustannie inwestuje. 
Remonty dróg, budowa 
wodociągów i kanaliza-
cji, budowa oświetlenia, 
placów zabaw czy par-
ków jest z pewnością 
magnesem na nowych 
mieszkańców. W gmi-
nie powstają również 
kolejne sklepy i punkty 
usługowe. To wszystko 

sprawia, że coraz więcej 
spraw można załatwić 
nawet bez konieczności 
podróżowania do pobli-
skiej Nowej Soli.

Tymczasem wszystko 
wskazuje na to, że nasza 
gmina już w niedalekiej 
przyszłości powiększy 
się o kolejnych kilku-
set mieszkańców. Już 
teraz między Rudnem a 
Lubieszowem ma miej-
sce inwestycja, jakiej 
w okolicy jeszcze nie 
było. To właśnie tam, 
w miejscu starych ferm, 
wrocławski deweloper 
postanowił wybudować 
ogromne osiedle do-
mów jednorodzinnych, 
wraz z niezbędną in-
frastrukturą – drogami, 
wodociągiem, kanaliza-
cją, gazociągiem  i du-

żym, dobrze wyposażo-
nym placem zabaw.

Domki powstaną w 
czterech wariantach, 
głównie parterowych, a 
cała inwestycja zostanie 
podzielona na trzy eta-
py. W sumie deweloper 
wybuduje aż 139 budyn-
ków mieszkalnych. To, 
co widać w tej chwili na 
placu budowy, to pierw-
szy etap, w którym po-
wstanie 49 domów. In-
westor zapowiada, że 
będą oddane do użytku 
już w przyszłym roku. 
Gdyby tego było mało, 
w planach prywatnych 
inwestorów są już ko-
lejne domy. Tym razem 
w osiedle ma zmienić 
się teren byłych zakła-
dów Welton w Kiełczu. 

Nie każda gmina 

może jednak poszczy-
cić się takim wzrostem 
liczby mieszkańców. 
Częstszym zjawiskiem 
w regionie jest spa-
dek ludności i to tuż 
za naszą miedzą. Przy-
kładowo, sąsiadująca 
z nami gmina miejska 
Nowa Sól odnotowuje 
spadek ludności o 8,7 
proc., gmina Siedli-
sko o 7,2 proc., gmina 
miejsko-wiejska Bytom 
Odrzański o 5,9 proc., 
gmina miejsko-wiejska 
Kożuchów o 5,7 proc., 
gmina Bojadła 4,2 proc., 
gmina miejsko-wiejska 
Nowe Miasteczko o 7,7 
proc., a trochę bardziej 
oddalona gmina miej-
sko-wiejska Szprotawa 
ma o 10,2 proc. mniej 
mieszkańców.

(ciąg dalszy na stronie 14.)

dą dostarcza wielu wyjąt-
kowych wrażeń. Jednym z 
takich miejsc, dość niedo-
stępnym i nieznanym, jest 

wyspa na Odrze, na wy-
sokości Kiełcza. To teren 
o powierzchni niespełna 8 
hektarów, który od stałego 

lądu odgradza starorzecze, 
opływające wyspę od za-
chodu.

W połowie listopada do 
gminy dotarł zamówiony 
audyt przyrodniczy do-
tyczący właśnie wyspy 
w Kiełczu. To jeden z 
pierwszych kroków zmie-
rzających do częściowego 
zagospodarowania wyspy 
pod kątem turystycznym i 
wyeksponowania jej walo-
rów przyrodniczych.

Autorem opracowania 
jest dr inż. Marek Macian-
towicz. - Stwierdzenie, iż 
wyspa w Kiełczu jest w 
pewnym sensie unikatowa, 

w mojej ocenie nie będzie 
przesadą – komentuje. - W 
związku z tym, że teren 
ten przez większość cza-
su był i wciąż jest epizo-
dycznie odcięty od stałego 
lądu, wytworzyła się tam 
swoista enklawa dzikiej 
przyrody, gdzie ingerencja 
człowieka jest niemalże 
zerowa. Ostatnie poważne 
prace na wyspie możemy 
datować  chyba jeszcze w 
latach 30. XX wieku, gdy 
powstawały trzy schrony 
bojowe Linii Odry – wy-
jaśnia.
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(ciąg dalszy ze strony 13.)

Co więc można znaleźć 
na terenie wspomnianej 
enklawy i w jej najbliż-
szym otoczeniu? - Na wy-
spie mamy bardzo dobrze 
zachowane łęgi dębowo-
-wiązowo-jesionowe, czyli 
charakterystyczne dla do-
liny Odry zalewane lasy 

liściaste. W kompleksie 
leśnym rośnie kilka oka-
załych wiązów szypułko-
wych i klonów polnych – 
rzadkich już dzisiaj drzew, 
charakterystycznych dla 
łęgów, z których część 
posiada wymiary pomni-
ków przyrody.  Na wyspie 
występują ciekawe okazy 
fauny i flory, w tym gatun-

ki rzadkie i chronione jak 
np. leśny storczyk – krusz-
czyk szerokolistny. Wyspę 
od lądu oddziela ładnie 
zachowane starorzecze z 
ciekawymi roślinami, w 
tym z salwinią pływającą 
- chronioną paprocią wod-
ną – wylicza dr Macianto-
wicz.

- Wszystko to sprawia, 

że częściowe zagospoda-
rowanie turystyczne wy-
spy w Kiełczu i wyeks-
ponowanie tamtejszych 
walorów przyrodniczych i 
historycznych, poprzez po-
prowadzenie ścieżki edu-
kacyjnej, pozwoli na mało 
inwazyjne zapoznanie się 
z tą perełką odrzańskiej 
przyrody, a odpowiednio 

ukierunkowany ruch tury-
styczny pozwoli ograni-
czyć wpływ człowieka na 
dziką przyrodę tego obsza-
ru – komentuje autor opra-
cowania.

O kolejnych krokach 
zmierzających do tury-
stycznego otwarcia wyspy 
w Kiełczu będziemy infor-
mować na bieżąco.
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Informacja o preferencyjnym zakupie 
paliwa stałego

Wymień stary piec i przeprowadź termomodernizację swojego 
domu w ramach dofinansowania z programu „Czyste Powietrze”

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko podpisała 
umowę na usługę polega-
jącą na transporcie, dystry-
bucji i wydawaniu węgla 
mieszkańcom z przedsię-
biorstwem „LUNE” sp. 
z o.o. reprezentowanym 
przez Panią Wioletę De-
bert, mającym swój skład 
opału przy ul. Zaułek 7 
w Nowej Soli. Przedsię-
biorca zobowiązał się do 
dystrybucji paliwa stałego 
na rzecz osób fizycznych 
– mieszkańców gminy w 
gospodarstwach domo-
wych, zgodnie z przepisa-
mi ustawy z dnia 27 paź-
dziernika 2022 r. o zakupie 

Trwa sezon grzewczy. 
To niekorzystna informacja 
nie tylko dla naszych port-
feli, ale przede wszystkim 
dla naszego zdrowia! Dym 
z komina zawiera pył i inne 
zanieczyszczenia, w tym 
substancje rakotwórcze. 
Zanieczyszczone powie-
trze wywołuje zaburzenia 
pracy wątroby, alergie, nie-
dokrwienie serca, choroby 
płuc, bóle głowy. W Polsce 
z powodu chorób wywo-

łanych zanieczyszczonym 
powietrzem rocznie umie-
ra ok. 45 000 osób, czyli 
nawet 7 razy więcej niż w 
wyniku biernego palenia 
papierosów!

Pyły i gazy są emito-
wane do powietrza głów-
nie w wyniku: spalania 
paliw stałych w piecach i 
kotłach domowych (tzw. 
niska emisja), spalania pa-
liw płynnych w silnikach 
samochodowych (tzw. 

emisja liniowa), spalania 
paliw stałych w energetyce 
i przemyśle (tzw. wysoka 
emisja), procesów prze-
mysłowych, emisji wtórnej 
zanieczyszczeń pyłowych 
z powierzchni odkrytych 
np. dróg, chodników, bo-
isk oraz z powierzchni 
pylących. Jak się okazuje, 
nie jesteśmy tacy bezradni. 
Mamy bezpośredni wpływ 
na jakość wdychanego po-
wietrza. Na przykład może-

my ogrzewać mądrze nasze 
domy. W tym celu najlepiej 
podłączyć budynek do sieci 
ciepłowniczej lub gazo-
wej, zainwestować w ko-
cioł nowej generacji i opał 
wysokiej jakości lub inne, 
nowoczesne źródło ciepła. 
Program „Czyste Powie-
trze” to idealne rozwiązanie 
problemu, dzięki któremu 
przeprowadzimy termomo-
dernizację budynku. Pro-
gram skierowany jest do (ciąg dalszy na stronie 15.)

preferencyjnym paliwa 
stałego przez gospodar-
stwa domowe (Dz. U. poz. 
2236). Przedsiębiorca po-
siada odpowiednie środki 
do transportu paliwa stałe-
go od podmiotu udostęp-
niającego do terenu prze-
chowywania, jak również 
do dostarczania i przeka-
zywania paliwa stałego 
mieszkańcom.  Ponadto 
została podpisana umowa 
ze sprzedawcą węgla dla 
Gminy Nowa Sól, którym 
jest spółka WĘGLOKOKS 
S.A. z siedzibą w Katowi-
cach. 

Pracownik Referatu Go-
spodarczego z siedzibą w 

Kiełczu będzie zawiada-
miał telefonicznie miesz-
kańców o konieczności 
odebrania potwierdzenia o 
prawie do zakupu węgla. 
Po otrzymaniu pisemne-
go potwierdzenia należy 
udać się do Urzędu Gminy 
Nowa Sól (Nowa Sól, ul. 
Moniuszki 3A, pokój nr 4) 
w celu otrzymania faktury, 
którą można opłacić przele-
wem (w banku, na poczcie 
itp.) lub kartą (na miejscu w 
Urzędzie Gminy). W Urzę-
dzie nie ma możliwości 
płacenia gotówką Następ-
nym krokiem jest odbiór 
potwierdzenia o opłaceniu 
faktury w Urzędzie (pokój 
nr 4). Warunkiem zgłosze-
nia się do składu opałowe-

go jest posiadanie potwier-
dzenia o prawie do zakupu 
węgla od gminy, faktury 
oraz potwierdzenia o opła-
ceniu faktury. W składzie 
zostanie ustalony termin 
dostawy węgla.

Kolejność informowania 
mieszkańców zależna jest 
od:

- daty złożenia wnio-
sku o zakup preferencyjny 
paliwa stałego od Gminy 
Nowa Sól (znajdującego 

się na stronie www.gmi-
nanowasol.pl w zakładce 
„węgiel”.

- otrzymania przez wnio-
skodawcę dodatku węglo-
wego.

Cena węgla to 2 tys. zł 
brutto za tonę. Do końca 
2022 r. przysługuje każ-
demu gospodarstwu do-
mowemu nie więcej niż 
1,5 tony. Drugie 1,5 tony 
można zakupić w 2023 r., 
do końca kwietnia.

osób fizycznych, które są: 
właścicielami/współwła-
ścicielami budynku miesz-
kalnego jednorodzinnego 
lub wydzielonego w takim 
budynku lokalu miesz-
kalnego z wyodrębnioną 
księgą wieczystą. Program 
obejmuje 3 grupy benefi-
cjentów:
 - uprawnionych do pod-
stawowego poziomu 
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(ciąg dalszy ze strony 14.)

dofinansowania- osoby 
których roczny dochód 
nie przekracza 100 000 
zł- możliwe dofinansowa-
nie do 32 tys. zł
 - uprawnionych do pod-
wyższonego poziomu 
dofinansowania- osoby, 
których przeciętny mie-
sięczny dochód na osobę 
w gospodarstwie domo-
wym nie przekracza 1 
564 zł (gospodarstwo 
wieloosobowe) lub 2 189 
zł (gospodarstwo jedno-
osobowe) – możliwe do-
finansowanie do 37 tys. 
zł oraz dotacja z PREFI-
NANSOWANIEM do 47 
tys. zł
 - uprawnionych do naj-
wyższego poziomu 
dofinansowania – oso-
by, których przeciętny 
miesięczny dochód na 
osobę w gospodarstwie 
domowym nie przekra-
cza: 900 zł (gospodarstwo 
wieloosobowe) lub 1 260 
zł (gospodarstwo jedno-
osobowe) – możliwe do-
finansowanie do 69 tys. 
zł oraz dotacja z PREFI-
NANSOWANIEM do 79 
tys. zł

Dotację można otrzy-
mać m. in. na: docieplenie 
przegród budynku, zakup 
i wymianę stolarki okien-
nej i drzwiowej, montaż 
lub modernizację instalacji 
centralnego ogrzewania i 
ciepłej wody użytkowej, 
zakup i montaż mikroinsta-
lacji fotowoltaicznej oraz 
wentylacji mechanicznej 
wraz z odzyskiem ciepła, a 
także dokumentację projek-
tową, audyt energetyczny.

1. Zdobądź wiedzę - zapoznaj się ze szczegółami nabo-
ru: programem priorytetowym, formularzem wniosku i 
załącznikami oraz instrukcjami, a także regulaminem na-
boru.
2. Zbadaj potrzeby budynku - określ stan obecny i po-
trzeby budynku. Możesz wykonać audyt energetyczny, 
który nie jest obowiązkowy, ale stanowi koszt kwalifiko-
wany do dofinansowania w przypadku wykonania i sfi-
nansowania w ramach programu ocieplenia budynku.
3. Wypełnij i złóż wniosek o dofinansowanie - pamię-
taj o zapoznaniu się z instrukcją wypełniania wniosku o 
dofinansowanie i dołączeniu wszystkich wymaganych za-
łączników. Możesz skorzystać z pomocy w wypełnieniu i 
złożeniu wniosku w swojej gminie.
4. Zawarcie umowy o dofinansowanie - w przypadku 
pozytywnej decyzji wfośigw o dofinansowaniu przedsię-
wzięcia wniosek staje się automatycznie umową, o czym 
będziesz poinformowany pisemnie.
5. Złóż wnioski o płatność - środki mogą zostać wypła-
cone maksymalnie w trzech transzach. Trzeci wniosek o 
płatność jest zawsze wnioskiem końcowym. Jeżeli poja-
wią się zmiany w realizacji przedsięwzięcia wystąp o od-
powiednie zmiany w umowie.
6. Zakończenie przedsięwzięcia - kontroli podczas wizy-
tacji końcowej przed wypłatą środków podlegają wszyst-
kie przedsięwzięcia wykonane siłami własnymi w zakre-
sie ocieplenia przegród budowlanych, wymiany stolarki 
okiennej i drzwiowej, montażu wentylacji mechanicznej z 
odzyskiem ciepła, instalacji centralnego ogrzewania oraz 
instalacji ciepłej wody użytkowej.
7. Okres trwałości przedsięwzięcia - wynosi 5 lat od daty 
zakończenia przedsięwzięcia, w tym okresie realizowane 
są kontrole przedsięwzięcia co roku w liczbie nie mniej niż 
5% przedsięwzięć, dla których złożono wnioski o płatność 
końcową w poprzednim roku kalendarzowym.
*Pamiętaj - inna procedura obowiązuje w przypadku 
ścieżki bankowej (Kredyt Czyste Powietrze)
Więcej informacji na temat programu znajdziesz na 
naszej stronie internetowej www.gminanowasol.pl w 
zakładce „Program Czyste Powietrze” lub bezpośred-
nio w gminnym punkcie konsultacyjno-informacyj-
nym w Referacie Gospodarczym w Kiełczu.

 - dotacja (za pośrednictwem wfośigw, gminy lub 
przez portal gov.pl)
 - dotacja z przeznaczeniem na częściową spłatę kapi-
tału kredytu bankowego (Kredyt Czyste Powietrze 
dostępny w wybranych bankach, a o tym, w jakich 
bankach i według jakiej procedury - dowiesz się ze 
strony czystepowietrze.gov.pl)

Forma dofinansowania:

 - Prowadzony jest w trybie ciągłym, czyli wnioski są oce-
niane na bieżąco.
 - Wnioski są przyjmowane i rozpatrywane przez właściwe 
terytorialnie wojewódzkie fundusze ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej (wfośigw) oraz są przyjmowane 
przez gminy, które przystąpiły do realizacji programu.
 - Terminy składania i rozpatrywania wniosków oraz spo-
sób ich wypełniania są zamieszczone na stronach inter-
netowych właściwych wfośigw. 
 - Możesz również skorzystać ze ścieżki internetowej, na 
rządowym portalu gov.pl, bez wychodzenia z domu (za-
kładka „Nieruchomości i środowisko” a potem opcja 
„Skorzystaj z programu Czyste Powietrze”).
 - Wniosek możesz złożyć też za pośrednictwem banku, 
który przystąpił do programu o ile chcesz skorzystać z 
dotacji z przeznaczeniem na częściową spłatę kapitału 
kredytu bankowego (Kredyt Czyste Powietrze jest do-
stępny w wybranych bankach, a o tym w jakich bankach 
i według jakiej procedury - dowiesz się ze strony czyste-
powietrze.gov.pl)

Nabór wniosków:

Siedem kroków do dofinansowania:
Realizacja programu - lata 2018-2029, podpisywanie 
umów do 31.12.2027 r., zakończenie wszystkich prac 
objętych umową do: 30.06.2029 r. Dofinansowaniu 
podlegają przedsięwzięcia zarówno w trakcie reali-
zacji, jak i zakończone, pod warunkiem poniesienia 
pierwszego kosztu maksymalnie 6 miesięcy przed 
złożeniem wniosku o dofinansowanie, ale nie wcze-
śniej niż przed datą wskazaną w ogłoszeniu o naborze 
wniosków o dofinansowanie tj. przed 15.05.2020 r.

Terminy:

1) W ramach programu można dofinansować zakup i 
montaż jednego źródła ciepła do celów ogrzewania lub 
ogrzewania i c.w.u.

2) W przypadku gdy budynek/lokal mieszkalny jest pod-
łączony do sieci dystrybucji gazu, w ramach programu 
nie udziela się dofinansowania na zakup i montaż kotła 
na paliwo stałe w tym budynku/lokalu mieszkalnym.

3) Wymieniane źródło ciepła na paliwo stałe musi być 
trwale wyłączone z użytku.

4) Na przedsięwzięcia realizowane w budynkach, na bu-
dowę których po 31 grudnia 2013 r.: - został złożony 
wniosek o pozwolenie na budowę lub odrębny wnio-
sek o zatwierdzenie projektu budowlanego, - zostało 
dokonane zgłoszenie budowy lub wykonania robót bu-
dowlanych w przypadku, gdy nie jest wymagane uzy-
skanie decyzji o pozwoleniu na budowę, nie udziela się 
dofinansowania na ocieplenie przegród budowlanych, 
wykonanie stolarki okiennej i drzwiowej.

5) Nie udziela się dofinansowania na przedsięwzięcia, dla 
których wnioskowana kwota dotacji jest niższa niż 3 
tysiące złotych. Warunek nie dotyczy przedsięwzięć, w 
zakresie których jest zakup i montaż źródła ciepła.

6) Jeśli w budynku mieszkalnym wydzielono lokale 
mieszkalne, dotacja przysługuje osobno na każdy lokal

Warunki dofinansowania:

Czy wiesz, że? 
Do końca września w 
gminie Nowa Sól zo-
stało złożonych 147 
wniosków o dofinan-
sowanie. Liczba za-
wartych umów o do-
finansowanie to 132, 
a kwota wypłaconych 
dotacji wyniosła 
1.152.016,54 zł. Licz-
ba zrealizowanych 
przedsięwzięć to 82.
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Jak informuje Powia-
towy Inspektorat Wete-
rynarii w Nowej Soli, w 
ostatnim czasie doszło do 
przypadków pogryzienia 
ludzi przez bytujące w 
mieście lisy. Obecność 
tych zwierząt jest stale 
stwierdzana w pobliżu 
osiedli mieszkaniowych, 
sklepów i pobliskich 
śmietników. Dlatego ape-
lujemy o zabezpieczenie 
śmietników, niepozosta-

4 października obcho-
dziliśmy Światowy Dzień 
Zwierząt. To dzień, w któ-
rym w sposób szczególny 
otaczamy opieką naszych 
pupili. Jednak nie każdy 
pies czy kot ma tak sielskie 
życie. Wiele domowych 
zwierzaków trafia na uli-
cę, a potem do przytulisk 
i schronisk. Taki dom za-
stępczy dla bezdomnych 
zwierząt mamy również w 
naszej gminie, a dokładnie 
w Lubięcinie. Nad gmin-
nym przytuliskiem czuwa 
Pani Katarzyna Rydzak 
z Polskiej Organizacji 
Pomocy Zwierzętom. To 
właśnie na ręce Pani Kasi 
Gmina przekazała karmę 
dla bezdomnych zwierząt. 
Z prezentem do przytuli-
ska osobiście przyjecha-
li - Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko oraz 
kierownik Referatu Go-
spodarczego Przemysław 
Ficner. 

- To była bardzo trafna 
decyzja, żeby przenieść 
przytulisko z Kiełcza do 
Lubięcina. Pieski mają tu 
o wiele lepsze warunki i 
co najważniejsze, nikomu 

Przyborów ma to nie-
samowite szczęście, 
że patron tamtejszej 
szkoły co roku osobi-
ście odwiedza placów-
kę, na dodatek nigdy z 
pustymi rękami. Mowa 
oczywiście o Józefie 
Młynarczyku, wybit-

nym polskim piłkarzu.
Październikowe ob-

chody Dnia Patrona 
rozciągnęły się na aż 
dwa dni. Świętowa-
nie rozpoczęło się, to 
chyba oczywiste, tur-
niejem piłkarskim o 
puchar Józefa Młynar-

czyka.
W zmaganiach wzięli 

udział uczniowie szkół 
w Przyborowie, Lubię-
cinie i Lubieszowie. 
Oficjalnego otwarcia 
turnieju dokonała wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko, która przy 

okazji złożyła życzenia 
całej placówce eduka-
cyjnej. Wójt w swojej 
przemowie podkreślała 
przede wszystkim to, 
że tutejszych uczniów 
spotyka ogromny za-
szczyt i mają wielkie 
szczęście, że mogą 

Uwaga na grasujące lisy!

Z wizytą w przytulisku w Światowy Dzień Zwierząt

Józef Młynarczyk ponownie w Przyborowie!

wianie niezabezpieczo-
nych resztek jedzenia oraz 
niewyrzucanie resztek 
jedzenia na przydomowe 
i działkowe kompostow-
niki.

Jak informuje Inspek-
cja Weterynaryjna, na 
terenie powiatu na bie-
żąco badane pod kątem 
wścieklizny są zarówno 
padłe dzikie zwierzęta, 
jak i bezdomne psy i koty. 
Wścieklizna jest chorobą 

śmiertelną i nieuleczal-
ną. Według szacunków 
Światowej Organizacji 
Zdrowia rocznie z powo-
du wścieklizny umiera na 
świecie od 30 do 70 tys. 
ludzi. Prawie wszystkie 
przypadki wścieklizny u 
ludzi są następstwem po-
kąsania przez zarażone 
zwierzęta. Przypominamy 
tez, że posiadacze psów 
są obowiązani zaszczepić 
psy przeciwko wściekliź-

nie w terminie 30 dni od 
dnia ukończenia przez psa 
3. miesiąca życia, a na-
stępnie nie rzadziej niż co 
12 miesięcy od dnia ostat-

niego szczepienia. Ostroż-
nym należy być również 
w lubuskich lasach, na te-
renach których coraz czę-
ściej można spotkać wilki.

nie przeszkadzają swoim 
szczekaniem. Został rów-
nież wybudowany domek 
dla kotów. To wspaniale, 
że możemy liczyć na tak 
troskliwą opiekę ze strony 
Pani Kasi i innych wolon-
tariuszy. Widać, że wkła-
dają w to całe swoje serce, 
a trafiające tam zwierzęta 
czują się tam bardzo do-
brze, choć z pewnością 
wolałyby znaleźć ko-
chających właścicieli. W 
Światowym Dniu Zwie-

rząt pragnę serdecznie 
podziękować wszystkim 
osobom zaangażowanym 
w pomoc dla bezdomnych 
zwierząt z terenu naszej 
gminy. Dajecie wiarę w 
to, ze świat nie jest pełen 
bezdusznych ludzi, że są 
„perełki”, którym nie jest 
obojętny ich los. – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. 

- Serdecznie dziękuję 
w imieniu swoim i czwo-
ronożnych przyjaciół, któ-

rym z pewnością smako-
łyki przypadną do gustu. 
Dla naszych podopiecz-
nych to wielka pomoc 
i radość, która pomoże 
przetrwać im nadchodzą-
ce zimowe dni i wieczory. 
– mówiła Pani Katarzyna. 

Ideą ustanowienia Świa-
towego Dnia Zwierząt jest 
uświadamianie społeczeń-
stwu, że zwierzę to istota 
żywa, a nie rzecz i też ma 
swoje prawa. W corocz-
nych akcjach zwraca się 

szczególną uwagę na los 
bezdomnych zwierząt, 
znęcanie się nad zwierzę-
tami, warunki bytowe w 
schroniskach, steryliza-
cję bezdomnych zwierząt 
oraz nielegalne hodowle 
psów szkolonych do walk. 

Pomysł na wprowa-
dzenie Światowego Dnia 
Zwierząt narodził się już 
w pierwszej połowie ubie-
głego wieku. W roku 1931 
we Florencji odbywała 
się konferencja ekolo-
gów, którzy właśnie w ten 
sposób postanowili zwró-
cić uwagę na problem 
gatunków zagrożonych 
wymarciem. Idealną datą 
wydał im się 4 paździer-
nika, dzień wspomnienia 
św. Franciszka z Asyżu, 
w religii chrześcijańskiej 
uznawanego za patrona 
zwierząt i środowiska. 
Dzięki temu kontynu-
owana jest idea troski o 
zwierzęta, szczególnie te 
najbardziej wrażliwe i za-
grożone wyginięciem. W 
Polsce Światowy Dzień 
Zwierząt po raz pierwszy 
został zorganizowany w 
1993 roku.

Na zdjęciu Wójt Izabela Bojko, opiekun przytuliska 
Katarzyna Rydzak i kierownik Przemysław Ficner

osobiście poznać swo-
jego patrona.

Z kronikarskiego 
obowiązku dodajmy, że 
w szkolnych rozgryw-
kach zwyciężyła szkoła 
w Lubięcinie i to wła-

(ciąg dalszy na stronie 17.)
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Jesienią witaliśmy nowych przedszkolaków

Dzień Edukacji Narodowej

(ciąg dalszy ze strony 16.)

śnie tam powędrował 
puchar patrona. Samo 
wręczenie odbyło się 
jednak drugiego dnia, 
bo wówczas obecny 
już w Przyborowie Jó-
zef Młynarczyk ofi-
cjalnie przekazał na 
ręce pani dyrektor Ewy 
Drozdowskiej trofeum 
wywalczone przez jej 
podopiecznych.

Nie zabrakło też wy-
stępów artystycznych, 
a także odznaczenia 
najbardziej zasłużo-
nych nauczycieli przez 
dyrektora Sylwestra 
Buczyńskiego. Oba te 
akcenty nawiązywały 
do Dnia Edukacji Na-

W październiku we 
wszystkich przedszkolach 
i oddziałach przedszkol-
nych odbyły się uroczyste 
spotkania, w trakcie któ-
rych dyrektorzy placówek 
dokonywali oficjalnego 
aktu pasowania nowicju-
szy. Każde pasowanie 
było poprzedzone boga-
tym programem artystycz-
nym w wykonaniu dzie-
ci. Wszystkie maluchy 
otrzymały pamiątkowe 
dyplomy oraz drobne upo-
minki. Do życzeń i gra-
tulacji dołączała się wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko, która dla każdego 
przedszkola przekazy-
wała bon o wartości 400 
zł, na zakup materiałów 

Popularny Dzień Na-
uczyciela świętowały 
wszystkie szkoły, ale 
najbardziej wyjątkowo 
było w Zespole Eduka-
cyjnym w Lubięcinie. 
Uroczystość uświetnił 
program artystyczny 
przygotowany przez 
uczniów szkoły podsta-
wowej i panią Angelikę 
Kotlarek. Zgromadzona 
publiczność wysłucha-
ła także koncertu grupy 
Freitag Band.  Na zakoń-
czenie pani dyrektor Ewa 
Drozdowska nagrodziła 

najbardziej zasłużonych 
w tym roku pracowni-
ków szkoły: wicedy-
rektorkę Beatę Malart, 
opiekuna zespołu The 
Freitag’s Band - Jana 
Freitaga, nauczycielkę 
oddziału przedszkolne-
go Sylwię Jędrzejczak 
oraz pracownicę admi-
nistracyjną Dorotę Hain. 
Dzień Edukacji Narodo-
wej upamiętnia rocznicę 
powstania Komisji Edu-
kacji Narodowej, utwo-
rzonej 14 października 
1773 roku.

rodowej, który zbiegło 
się w czasie z Dniem 
Patrona.

Ale w programie im-
prezy znalazło się też 
oficjalne powitanie 
pierwszoklasistów. Po 
złożeniu przysięgi, dy-
rektor dokonał uroczy-

stego aktu pasowania, 
a następnie pan Józef 
osobiście wręczył każ-
demu z osobna szkolne 
legitymacje. Na sce-
nie pojawili się także 
uczniowie klasy dru-
giej ze swoim progra-
mem artystycznym.

Na koniec warto do-
dać, że podczas im-
prezy pojawił się też 
bardzo miły akcent 
związany z Wielką Or-
kiestrą Świątecznej Po-
mocy. Do szkoły przy-
wędrowała bowiem 
koszulka z autografem 

od Jurka Owsiaka, w 
podziękowaniu za or-
ganizację tegorocznego 
finału WOŚP. Przed-
stawiciele sztabu zapo-
wiedzieli, że przygo-
towania do organizacji 
31. finału w Przyboro-
wie już trwają.

Patron szkoły osobiście wręczał 
pierwszoklasistom legitymacje

Józef Młynarczyk gratulował nagrodzonym 
pracownikom szkoły

edukacyjnych i pomocy 
dydaktycznych. Podczas 
uroczystości w niejed-

nym oku pojawiały się 
łzy wzruszenia. Rodzicom 
gratulujemy wspaniałych 

pociech, a dzieciom ży-
czymy samych miłych dni 
w nowym otoczeniu, na-

wiązywania długoletnich 
przyjaźni i zdobywania 
cennej wiedzy!

Pasowanie na przedszkolaka w Zamiejscowym Oddziale Przedszkolnym w Kiełczu

Listy gratulacyjne połączone z przyznaniem nagrody wójta trafiły 
do wszystkich dyrektorów gminnych placówek edukacyjnych.
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Święto Niepodległości w naszych szkołach

Szkoła w Lubieszowie – do hymnu!

Tego jeszcze nie było – w Lubięcinie powstał 
Klub Bilardowy!

Biało-czerwono zro-
biło się w tym roku 
w naszych szkołach. 
Pierwszy świętował Lu-
bięcin, gdzie uczniowie 
Szkoły Podstawowej 
im. Marii Konopnickiej 
przygotowali uroczy-
sty apel prezentujący 
historię naszego kraju. 
Następnie na scenie za-
prezentowali się zdolni 

3 listopada Szkoła 
Podstawowa w Lubie-
szowie wzięła udział w 
ogólnopolskim konkur-
sie organizowanym przez 
Narodowe Centrum 
Kultury z okazji rocz-
nicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości. 
Zadaniem konkursowym 
było wspólne wykona-
nie przez co najmniej 
połowę uczniów szkoły 
Hymnu Państwowego 
oraz dwóch wybranych 
pieśni hymnicznych. 
Nad przygotowaniem 

W grudniu w szkole 
podstawowej w Lubięcinie 
odbyły się pierwsze zajęcia 
gry w bilard. Nauka będzie 
realizowana w ramach in-
nowacji pedagogicznej, 
na lekcjach wychowania 
fizycznego, opracowanej 
przez panią Monikę Niczy-
poruk. Natomiast inicjato-
rem i sponsorem Klubu jest 
pan Sebastian Kwiatkow-

ski, który wraz z wieloma 
wspaniałymi przyjaciółmi, 
ufundował zestaw do gry. 
Bilard to idealna gra dla 
dzieci, ponieważ rozwija 
logiczne myślenie, ćwiczy 
koncentrację, zapoznaje z 
podstawami geometrii i fi-
zyki. Dodatkowo pozwala 
się wyciszyć, odstresować 
i nauczyć cierpliwości. Jest 
to doskonały sposób na 

aktorzy ze szkolnego 
kółka teatralnego, którzy 
zaprezentowali II część 
„Dziadów” Adama Mic-
kiewicza. Najczęściej 
padającymi słowami 
były zatem: „Ciemno 
wszędzie, głucho wszę-
dzie, Co to będzie, co to 
będzie?”. Krótko później 
patriotyczny koncert dał 
lubięciński zespół The 

Freitag’s Band. Na za-
kończenie uroczystość 
przeniosła się poza mury 
szkoły, bowiem zwień-
czeniem obchodów 
święta 11 listopada był 
okolicznościowy bieg, 
w którym udział wzięli 
zarówno uczniowie jak 
i pani wójt Izabela Boj-
ko. Najlepsi zawodnicy 
otrzymali dyplom, me-
dal i słodki upominek. 
Podsumowaniem wspól-
nego świętowania było 
zaś ognisko z kiełbaska-
mi.

Kilka dni później 
świętował Zespół Edu-
kacyjny w Przyborowie. 
Tamtejsza uroczysta 
akademia rozpoczęła 
się od złożenia kwiatów 
pod pomnikiem poświę-
conym „mieszkańcom, 
którzy kształtowali i 

kształtują tożsamość 
tej ziemi”. Następnie 
uczniowie zaprezento-
wali bogaty program ar-
tystyczny, w którym nie 
zabrakło znanych pieśni 
patriotycznych. Całości 
dopełniała przepięk-
na scenografia, dzięki 
której odbiorca mógł z 
łatwością przenieść się 
do dawnych czasów. Na 

zakończenie Wójt Gmi-
ny Nowa Sól Izabela 
Bojko życzyła wszyst-
kim zebranym, aby byli 
dumni z bycia Polakami. 
W swoim przemówieniu 
nawiązała do cierpienia 
i wysiłku wielu pokoleń 
Polek i Polaków, którzy 
dzielnie walczyli, by 
nasz kraj w końcu odzy-
skał suwerenność.

W szkole w Lubięcinie odbył się m.in. bieg patriotyczny

Pod pomnikiem w Przyborowie została 
złożona symboliczna wiązanka kwiatów

uczniów czuwali nauczy-
ciele: Arleta Wijas i Ar-
tur Niemiec. Swoją obec-
nością zaszczycił szkołę 
przewodniczący komisji 
konkursowej, prof. Da-
riusz Dyczewski.  Jak re-
lacjonuje dyrektor szkoły 
Pani Beata Artwińska, 
oprócz prezentacji utwo-
rów, w ocenie końcowej 
brane były pod uwagę 
dekoracje i stroje dzieci. 
W konkursie uczestni-
czyło 300 szkół z całej 
Polski, w tym 10 z woje-
wództwa lubuskiego.

Hymn, Rota oraz Masz Pierwszej Brygady zostały odśpiewane 
w kościele pw. Św. Rodziny w Lubieszowie.

poprawę koncentracji oraz 
ćwiczenie opanowywania 
emocji. Gra w bilard wyma-
ga cierpliwości i myślenia, 
co przyczynia się do rozwi-
jania umysłu. Wójt Gminy 
Nowa Sól i dyrektor ZE w 
Lubięcinie składają gorą-
ce podziękowania na ręce 
pana Sebastiana Kwiat-
kowskiego oraz wszystkich 
osób zaangażowanych w 
powstanie kolejnego miej-
sca do zdobywania nowych 
umiejętności. Pierwsze zajęcia uczniów w Klubie Bilardowym 
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Wywalczyli drugie miejsce

Integracja międzypokoleniowa w Klubie Seniora

Zwiedzali Polskę

To był prawdziwy 
mikołajkowy Finał Lu-
buskie na Sportowo. Po 
wspaniałych emocjach 
i zdrowej rywalizacji w 
piłce nożnej, unihokeju, 
tenisie stołowym i wy-
ścigu rzędów, szkoła w 
Lubięcinie wywalczyła 
drugie miejsce. Nikt z 
Drzonkowa nie wyje-
chał z pustymi rękoma. 
W rolę Mikołaja wcielił 
się Dyrektor Ośrodka 
Bogusław Sułkowski 
i oprócz pucharów dla 
drużyn, każdy z uczest-
ników otrzymał paczkę 
pełną niespodzianek. Re-
prezentacja szkoły w Lu-
bięcinie wystąpiła w no-
wych koszulkach, które 
zostały zakupione przez 
Panią Dyrektor i Radę 
Rodziców .

Dzięki wspólnym 
warsztatom przygoto-
wanym przez nasz klub 
seniora, dzieci uczęsz-
czające do szkoły w 
Przyborowie mogły 
przekonać się o tym, że 
seniorzy są „cool”. Mło-
dzi czerpali z doświad-
czenia starszych, ich 
wytrwałości w działaniu, 
wrażliwości na świat i 
ludzi. Natomiast senio-
rzy uczyli się od mło-
dych otwartości na nowe, 
optymizmu i wiary, że 
wszystko jest możliwe. 
Wszystko to podczas 
zdobienia bombek tech-
niką decoupage’u. 

- Przy okazji porozma-
wialiśmy sobie o trady-

cyjnych potrawach świą-
tecznych, oczywiście o 
prezentach. W listach 
dzieci przeważają klocki 
Lego. A seniorzy opo-
wiedzieli jak to było kie-
dy to oni mieli po 9 lat. 
Pod choinką znajdowało 
się wieczne pióra, raj-
stopki, szaliki, rękawicz-
ki, zabawki, słodycze 
oraz upragnione... po-
marańcze! To spotkanie 
wniosło dużo młodzień-
czego gwaru, ruchu i ra-
dości do naszego Klubu. 
Dziękujemy za spotkanie 
i prezenty: cudowną kart-
kę z życzeniami, pyszny 
miód i przepiękny kwiat. 
– mówi koordynator klu-
bu, Agnieszka Tomczak.

W listopadzie ucznio-
wie i nauczyciele Szko-
ła Podstawowa w Lu-
bieszowie brali udział 
w wycieczkach szkol-
nych, dofinansowanych 
z Ministerstwa Edukacji 
i Nauki, w ramach pro-
gramu „Poznaj Polskę”. 
Celem programu jest 
poznawanie Polski, jej 
środowiska przyrodni-

Naszej reprezentacji towarzyszył radny powiatowy, Andrzej Ziarek

czego, tradycji, zabyt-
ków kultury i historii 
oraz osiągnięć polskiej 
nauki. Przedsięwzięcie 
wspomaga realizację 
podstaw programo-
wych i urozmaica za-
jęcia lekcyjne, dzięki 
czemu nauka nabiera 
praktycznego wymia-

(ciąg dalszy na stronie 20.) Wycieczka do Warszawy – szkoła w Lubieszowie
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(ciąg dalszy ze strony 19.)

ru. Najpierw uczniowie 
klas 1-3 wybrali się na 
jednodniową wyciecz-
ką do Międzyrzeckiego 
Rejonu Umocnionego i 
Parku Mużakowskiego 
w Łęknicy, wpisane-
go na listę światowego 
dziedzictwa UNESCO. 
Następnie starsza część 
szkoły, czyli uczniowie 
z klas 4-8, poznawali 
historię Polski podczas 
dwudniowej wyprawy 
do Warszawy. Zwiedzili 
m.in. Zamek Królewski, 
Łazienki Królewskie, 
Centrum Nauki Koper-
nik oraz Muzeum Po-
wstania Warszawskiego.

W listopadzie szla-
kiem historii podążał 
też Zespół Edukacyj-
ny w Przyborowie. 
Uczniowie mieli okazję 
poznać bliżej Gniezno. 
Dlaczego pojechali wła-
śnie tam? Bo jednym z 
największych bogactw 

naszego kraju jest jego 
wielowiekowa historia 
i kultura. Aby jak na-
jobficiej zaczerpnąć z 
tych wspaniałych darów 
przeszłości, najlepiej 
udać się do miejsc, w 
których bezpośrednio 

zetknąć się można z 
dziedzictwem naszych 
pradziadów. Doskonałą 
do tego okazją jest wi-
zyta w Gnieźnie - mie-
ście, w którym tradycja 
tysiącleci przeplata się z 
teraźniejszością.

Jak się okazało, 
nie tylko nasi młodsi 
mieszkańcy zwiedzali 
kraj wzdłuż i wszerz. 
Podróżowali też senio-
rzy, którzy w ramach 
jednodniowego wypa-
du zwiedzali najpierw 

Wyjazd do Gniezna – szkoła w Przyborowie

Seniorzy z wizytą w Muzeum Ceramiki w Bolesławcu

Przeżyli ze sobą ponad pół wieku
W dowód społeczne-

go uznania dla trwałości 
małżeństwa i rodziny, 
na wniosek Wójta Gmi-
ny Nowa Sól, Prezydent 
Rzeczpospolitej Polskiej 
przyznał mieszkań-
com gminy Nowa Sól 
Medale za Długoletnie 

Pożycie Małżeńskie. 
24 listopada, w pięknie 
przystrojonej świetlicy 
w Rudnie gościliśmy aż 
18 par, które na ślubnym 
kobiercu stanęły ponad 
50 lat temu, w 1971 r. 

Po krótkiej przemowie 

Każdy jubileusz jest okazją do świętowania, ale Złote 
Gody to rocznica niezwykła, tak jak niezwykli są ludzie, 
którzy przeżyli razem pół wieku. 

Żywe Muzeum Cerami-
ki w Bolesławcu. Tam 
zapoznali się z cennymi 
tajnikami wytwarzania 
ceramiki, jej historią, a 
przede wszystkim mo-
gli wziąć udział w za-
jęciach praktycznych. 
Następnym punktem 
wyprawy był Zamek 
Wleń, najstarszy zamek 
na Śląsku. Zwiedzanie 
z przewodnikiem i po-
dziwianie pięknych wi-
doków, to tylko niektóre 
z zapewnionych atrak-
cji. By jednak wspiąć 
się na zamek, seniorzy 
musieli wykazać się 
sporą kondycją i har-
tem ducha. Wycieczka 
krajoznawcza zorgani-
zowana przez Klub Se-
niora Nowe Żabno była 
współfinansowana z bu-
dżetu Gminy Nowa Sól 
i programu Senior + na 
rok 2022.

Wójta Gminy Nowa Sól 
Izabeli Bojko i Przewod-
niczącego Rady Gminy 
Radosława Kołpaczka 
miało miejsce uroczyste 
wręczenie medali. Jubi-
laci otrzymali również 
pamiątkowy list gratula-
cyjny oraz symboliczne 
róże. 

- Róże dla Państwa są 
w kolorze czerwonym, 

bo symbolizują miłość. 
A Wy musieliście wy-
kazać się ogromną mi-
łością, skoro przeżyli-
ście ze sobą aż tyle lat! 
W dzisiejszych czasach, 
kiedy tak dużo słyszy 
się o rozwodach, jeste-
ście wzorem do naśla-
dowania dla kolejnych 
pokoleń. - mówiła Wójt 
Izabela Bojko.

Jak to bywa na każ-
dym weselu, oprócz ży-
czeń i prezentów, był też 
tort, szampan, tradycyj-
ne 100 lat, wspólne śpie-
wanie i walczyk w kó-
łeczku . Drodzy Jubilaci, 
jesteśmy z Was dumni i 
jesteśmy szczęśliwi, że 
mogliśmy wspólnie z 

(ciąg dalszy na stronie 21.)
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(ciąg dalszy ze strony 20.)

Wami świętować tak 
piękną rocznicę. Przede 
wszystkim dziękujemy 
za przyjęcie zaproszenia 
i życzymy jeszcze wie-
lu wspólnych lat życia 
w szczęściu i zdrowiu, 
z nadzieją, że spotkamy 
się ponownie na Dia-
mentowych Godach.

Wielkie podziękowa-
nia kierujemy w stro-
nę sołtysa Rudna, Pani 
Sylwii Adamczyk i rady 
sołeckiej, za przygoto-
wanie sali i poczęstun-
ku. To głównie dzięki 
Waszemu zaangażowa-
niu kolejna uroczystość 
w Rudnie przebiegła na 
bardzo wysokim pozio-
mie, nadając jej właści-
wego do okoliczności, 
podniosłego charakteru. 

Dni Seniora razy sześć!
Jesień to czas, w któ-

rym obchodzimy aż trzy 
święta poświęcone se-
niorom: 1 października 
obchodziliśmy Między-
narodowy Dzień Osób 
Starszych, 20 paździer-
nika to z kolei Europejski 
Dzień Osób Starszych, 
zaś 14 listopada – Ogól-
nopolski Dzień Seniora.

Niejako w centrum 
tych wydarzeń, na prze-
łomie października i li-
stopada, w gminie Nowa 
Sól odbyło się aż sześć 
imprez zorganizowanych 
właśnie dla naszych Se-
niorów. Świętowanie roz-
poczęliśmy w Rudnie, by 
następnie przenieść się 
do Kiełcza, Przyborowa, 
Lipin, Lubięcina, a tour-
née po gminie zakończy-
liśmy w Lubieszowie.

W każdej z tych sze-
ściu miejscowości zgro-
madzonych Seniorów 
witała wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, a wtó-
rowali jej sołtysi i radni z 
danych miejscowości.

- Drodzy Seniorzy, nie 
zawsze pojawiacie się 
na gminnych festynach, 
a osobiście odwiedzam 
tylko tych mieszkańców, 
którzy ukończyli 90. rok 

(ciąg dalszy na stronie 22.)

Pamiątkowa fotografia ze wszystkimi Jubilatami

życia. Nie mamy okazji 
do częstych spotkań, dla-
tego w tym roku odwie-
dzamy aż sześć miejsco-
wości – mówiła podczas 
jednej z imprez pani wójt. 
– Niech Dzień Seniora 
będzie czasem waszego 
świętowania, wspólnej 
zabawy i rozmów. Jeste-
śmy tu przez was i dla 
was, bo to wy jesteście 
fundamentem naszej 
gminy. Mieszkacie tu 
najdłużej i najlepiej wie-
cie jak było w waszych 
miejscowościach kiedyś, 
a jak jest teraz. Życzę 
wam wszystkiego najlep-
szego, przede wszystkim 
dużo zdrowia i tego, aby 
szerokim łukiem omija-
ły was wszelkie troski i 
utrapienia!

Piękne słowa padły 
też z ust Przemysława 
Ficnera, sołtysa Nowego 
Żabna, gdy odwiedził im-
prezę zorganizowaną w 
Kiełczu. – Takie dni jak 
dzisiejszy są dla mnie za-
wsze pełne wzruszeń, bo 
przypominają mi o mo-
ich dziadkach, z który-
mi już niestety nie mogę 
spędzać czasu. Dlatego 
ważne jest, abyśmy czer-
pali z życia jak najwięcej, 

Rudno

Dzień Seniora w Rudnie z mieszkańcami Wrociszowa

zwłaszcza Wy, seniorzy. 
Macie teraz mnóstwo 
wolnego czasu, który po-
winniście spożytkować z 
myślą o sobie, mądrze, 
aktywnie i ze swoimi bli-
skimi – mówił.

Część artystyczna za 

każdym razem wyglą-
dała nieco inaczej. Rud-
no, Kiełcz i Przyborów 
miały okazję wysłuchać 
występu młodych i zdol-
nych mieszkanek naszej 
gminy: Zofii Jasiulaniec i 
Zuzanny Kocur.

W Lipinach i Lubię-
cinie z kolei, przed pu-
blicznością zaprezento-

wała się grupa dzieci i 
młodzieży uczęszczająca 
do świetlicy środowisko-
wej w Lipinach. Humo-
rystyczne przedstawienie 
o relacji lekarz-senior zo-
stało przygotowane pod 
czujnym okiem dyrek-
tor Gminnej Biblioteki 
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(ciąg dalszy ze strony 21.)

Publicznej w Lipinach, 
Agnieszki Gąsior i pro-
wadzącej świetlicę Alicji 
Ganeckiej.

W Kiełczu z kolei 
spontanicznym recitalem 
zaskoczyła wszystkich 
pani Adela Czajkowska, 
opiekunka gminnych bo-
cianów, która zaprezen-
towała autorski tekst, do 
melodii „Hej Sokoły”. 
Zwrotek było tak dużo, 
że niektórzy gubili się w 
liczeniu!

Każdorazowo gości 
bawił też Klub Senio-
ra z Nowego Żabna, na 
czele z koordynatorem 
Agnieszką Tomczak, któ-
ry specjalnie na tę okazję 
przygotował wyjątkowe 
show.

Stałym punktem każ-
dej imprezy i jednocze-
śnie gwarantem dobrej 
zabawy była nowosolska 
kapela Bajer. Czterech 
doświadczonych muzy-
ków zadbało o biesiadną, 
taneczną i rozśpiewaną 
atmosferę. Dzięki ich 
muzyce nogi seniorów (i 
nie tylko) same rwały się 
do tańca.

Uroczystym punktem 
każdej z sześciu uroczy-
stości było wyróżnienie 
najstarszych seniorów, 
którzy przybyli tego dnia 
na każdą z wiejskich 
świetlic. 

W Rudnie uhonorowa-
liśmy panią Helenę Ka-
zimierską z Rudna i pana 
Antoniego Lachowicza z 
Wrociszowa. W Kiełczu 
prezenty powędrowały do 
pani Stefanii Greli i pana 

Adama Rzońcy (oboje z 
Kiełcza). W Przyboro-
wie zaszczyty spotkały 
panią Józefę Kusę i pana 
Edwarda Stempaka. W 
Lipinach była to pani 
Zofia Skomorowska i 
pan Wojciech Rapa ze 
Stanów. W Lubięcinie 
smakołyki trafiły na ręce 
byłej sołtyski, pani Tere-
sy Gruszeckiej oraz pana 
Józefa Biernata. Z kolei 
w Lubieszowie gwiazda-
mi uroczystości została 
pani Józefa Metelica i 
pan Mieczysław Piech z 
Lelechowa.

Trzeba jednak odnoto-
wać, że żadna Seniorka i 
żaden Senior nie wyszedł 
z imprezy z pustymi rę-
kami. Na ręce każdego 
mieszkańca trafiła sym-
boliczna róża lub goździk 
oraz coś słodkiego.

Niekwestionowanym 
hitem każdej z odsłon 
Dni Seniora, była zaba-
wa taneczno-przebieran-
kowa, w której główną 
rolę grał wielki wór pe-
łen kapeluszy, czapek, 
sukienek, peruk i innych 
(przeważnie mocno nie-
poważnych) elementów 
garderoby. Nie wierzy-
my, że byli tacy, których 
brzuch nie bolał od śmie-
chu!

Każda z ekip mogła 
liczyć na kolorowe i we-
sołe zdjęcie na koniec 
zabawy. Obiecaliśmy 
wydrukować najlepsze 
na okładce, jednak każde 
wyszło wspaniale, więc 
poniżej prezentujemy 
wszystkie! Dziękujemy 
za świetną zabawę. Wi-
dzimy się za rok!

Kiełcz

Lubieszów wraz z mieszkańcami Starego Stawu i Lelechowa

Przyborów

Lubięcin i okoliczne miejscowości Lipiny i Stany
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Na święta warto przy-
gotować coś smacznego 
i zdrowego, tak jak nasi 
seniorzy z Klubu Seniora 
w Nowym Żabnie. Warto 
tym bardziej, że przepis 
jest łatwy i sprawdzony. 

Składniki: 0,5kg mąki 
pszennej ( może być 250 
g mąka pszenna, 250 g 
mąka razowa), 200 g mio-
du, 200 g ksylitolu, 120 g 

Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej Gmina Nowa Sól, 
jak co roku postarał się 
zadbać o to, aby wyjątko-
wa świąteczna atmosfera 
zapanowała również w 
domach osób starszych i 
samotnych, którzy znaj-
dują się w trudnej sytu-
acji. Dla nich wszystkich 
zorganizowana została 
świąteczna pomoc w for-
mie paczek żywnościo-
wych - w ich przygoto-

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko tradycyjnie 
odwiedza mieszkańców, 
którzy skończyli 90. rok 
życia. Naszym seniorkom 

jeszcze raz składamy 
szczere wyrazy głębokie-
go szacunku i uznania, 
życzenia kolejnych lat ży-
cia w zdrowiu, spokoju i 

radości oraz wiele szczę-
śliwych chwil w gronie 
najbliższych!

Jadwiga na terenie na-
szej gminy osiedliła się 
tuż po wojnie. To tutaj za-
łożyła rodzinę i urodziła 

6 dzieci. Niestety jest już 
wdową i ze względu na 
swoje choroby wymaga 
stałej opieki. Na co dzień 

może jednak liczyć na do-
bre serca swoich dzieci, 
ich towarzystwo i przede 
wszystkim pomoc.

Pani Michalina wraz ze 
swoimi rodzicami przy-
była do naszej gminy 
wiele lat temu. Wcześniej 
mieszkała w Nowym 
Sączu. 38 lat pracowała 

w nowosolskiej fabryce 
nici „Odra”. Na emerytu-
rze spędza dużo czasu w 
ogrodzie, bo jej zdaniem 
„trzeba się ruszać póki 
człowiek może”.

Przepis na pierniczki świąteczne bez cukru

Rozdali przeszło 120 paczek

Z najlepszymi życzeniami u solenizantek

masła, 1 jajko, 1 łyżecz-
ka sody, szczypta soli, 2 
opakowania przyprawy 
do pierników, 1 łyżeczka 
kakao.

Sposób przygotowa-
nia: Miód podgrzewamy, 
dodajemy masło i roz-
puszczamy z miodem. 
Dodajemy pozostałe 
składniki, wyrabiamy cia-
sto, które następnie dzieli-

wanie zaangażowani byli 
również nasi niezawodni 
seniorzy z Klubu Senio-
ra w Nowym Żabnie, 
którzy na chwilę wcielili 
się w rolę wolontariuszy. 
Następnie pracownicy 
OPS już w tym tygodniu 
ruszyli w teren, by obda-
rować ponad 120 osób 
z gminy Nowa Sól. To 
kolejna tego typu akcja 
zainicjowana przez wójt 
Izabelę Bojko.

my na kilka części. Każdą 
część wałkujemy na grub-
sze placki, wykrawamy 
kształty. Pierniki układa-
my na blaszce wyłożonej 
papierem do pieczenia, w 
pewnej odległości (pier-
niczki urosną). Pieczemy 
przez 15 minut w tempe-
raturze 180 stopni. Pierni-
ki świeżo po upieczeniu są 
miękkie, z czasem tward-
nieją.

Tuż przed Świętami Bożego Narodzenia ruszyła gmin-
na akcja dla najbardziej potrzebujących osób!

Miesiąc później, bo 7 listopada wójt przybyła z wizytą do Pani Jadwigi Dykiel z 
Chełmka, która obchodziła okrągłą, 90-tą rocznicę urodzin. 

6 listopada swoje 92 urodziny świętowała Pani Mi-
chalina Maksymczak ze Stanów.

Pracownicy OPS odwiedzali naszych mieszkańców niczym święte mikołaje
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Mikołajkowe szaleństwo za nami!
To był emocjonujący, 

przedświąteczny czas. 
Święty Mikołaj i jego po-
mocnicy mieli ręce pełne 
roboty, ale wszyscy zgod-
nie twierdzą, że dla dzie-
cięcej radości było warto! 
Poniżej prezentujemy 
małą galerię z Mikołajek 
w naszej gminie, głównie 
ze zdjęć nadesłanych od 
sołectw.

Ciepielów Dąbrowno

Lipiny

Zespół Edukacyjny w Lubięcinie

Nowe Żabno Wrociszów

Przyborów

StanyStary Staw
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